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A tARtAlOmBÓl

Ezt a tengerészek által 
gyakran elsütött mondást 
i smételgette  magában 
Kehida Jakab, aki most 
ősszel vág bele harmadik 
egyetemi évébe. A fenti 
mondat többszöri felidé-
zéséhez különös apropót 
szolgáltatott az a tény, hogy 
Jakab idén nyáron tenge-
részként dolgozott egy lu-
xushajónak nagy jóindulat-
tal sem nevezhető bárkán. 
Indonéziából származó 
hajóskapitányával bejárta 
a Földközi-tenger nagy 
részét. Ha úgy adódott, ha-
lászatból tartották fenn ma-
gukat, vagy éppen unatkozó 
milliomosokat furikáztak 
ide-oda, esetleg úszótanfo-
lyamokat tartottak amerikai 
nyugdíjasoknak. Kehida Ja-
kab sok mindenben igyeke-
zett jeleskedni, s megcsinált 
bármit, amire szükség volt. 
Napjában többször felmosta 
a fedélzetet, segített krump-
lit hámozni a konyhán és 
még a szobákat is kitaka-
rította. Egy ízben buzgón 
betömködte a halászháló 
lyukait is, de ezért a tettéért 
nem kapott dicséretet. 

Most azt tervezi, hogy 
vetítéssel egybekötött elő-
adásokat tart az érdeklődők 
számára. Keresi a helyszínt, 
s addig is gyakran felbuk-
kan az Egyetem téren visel-
tes farmerjében és kék, ke-
resztbe csíkos tengerészpó-
lójában. Kicsit furcsán fest, 
de higgyék el, ártalmatlan. 
Nyugodtan odamehetnek 
hozzá és beszélgethetnek 
vele. rajta, csak rajta!

Szemán Boglárka
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Állami kitüntetések
Egyetemünk négy oktatója kapott állami elismerést az augusz-

tus 20-ai nemzeti ünnep alkalmából. Kiemelkedő tevékenysége 
elismeréseként Magyar Érdemrend Lovagkereszt polgári tagozat 
kitüntetésben részesült Kátai János, a MÉK Agrokémiai és Talaj-
tani Intézetének egyetemi tanára, valamint kimagasló szakmai 
munkája elismeréseként Magyar Érdemrend Középkereszt polgári 
tagozat kitüntetésben részesült Győry Kálmán széchenyi-díjas 
matematikus, a MTA rendes tagja, a TTK Matematikai Intézete 
Algebra és számelmélet Tanszékének professor emeritusa. Magyar 
Arany Érdemkereszt polgári tagozat kitüntetést kapott kimagasló 
tevékenysége elismeréseként Deák György, a TTK Alkalmazott 
Kémiai Tanszékének egyetemi docense, valamint Agócs Gergely 
etnográfus, népzenész, a GYGYK docense (képünkön).

DAB Klub rendezvények 
szeptember 19-én 15 órától D. Király sándor festőművész „Az 

elveszett fonalaink nyomában” című 60 éves születésnapi kiállí-
tását rendezik meg, megnyitja dr. Cs. Tóth János művészeti író, 
közreműködik Virágh Tibor előadóművész. ugyanezen a napon 
fél öttől sipos László A szumátrai orángutánoktól a komodói sárká-
nyokig – Kalandozások Indonéziában című előadására is sor kerül. 
október 3-án szintén fél öttől: Egy szelíd, szellemes bokszoló (dr. 
Papp László író-anekdotagyűjtő, a volt egyetemi főtitkár 90 éves). 
Előadó: Erdei sándor költő, újságíró, Közreműködik: rozsné Fekete 
Csilla népdalénekes. 

Együttműködés új célokkal
Protonterápiás intézetet hoz létre a Debreceni Egyetem a rusatom 

Nemzetközi Hálózattal korábbi megállapodás alapján – ez az egyik 
első lépése annak az együttműködésnek, amit a MTA Atommag-
kutató Intézetével kötött az intézmény augusztus elején. – A DE 
és az AToMKI együttműködését aktualizáljuk a mai szándék-
nyilatkozattal. Ősszel megkezdjük az intézet létrehozását, aminek 
működtetéséhez az orvosi mellett jelentős nukleáris, fizikai háttérre 
is szükségünk van. Emellett az alapkutatás és az innováció össze-
kapcsolása révén stratégiai partnereinktől olyan feladatokat kapunk, 
melyeket az egyetem és az Atommagkutató szakemberei közösen 
tudnak majd megoldani – mondta szilvássy Zoltán rektor. – szoros 
szakmai kapcsolatot tartunk fenn több karral, doktori iskolák mun-
kájában veszünk részt, PhD-hallgatókat képzünk, és az oktatásba is 
bekapcsolódtunk. Mivel alapvető feladatunk a nukleáris kutatások 
folytatása, teljes szakmai bázisunkkal csatlakozunk a most kitűzött 
új célokhoz – mondta el Dombrádi Zsolt, az AToMKI igazgatója.

Újra könnyűzenei kurzus
Minikoncertet adtak a Kőbányai Zenei stúdió tanárai a Zene-

művészeti Karon a könnyűzenei kurzus felvételi határidejéhez 
közeledve szeptember 11-én. – Az előző szemeszterben a debreceni 
hallgatók ezen az országosan egyedülálló kurzuson várakozásun-
kon felül teljesítettek. Meglepődtünk, amikor az amatőr fiatalok 
néhány hónap közös munka után érett produkciókkal álltak szín-
padra a záró gálakoncerten – mondta el szakadáti Mátyás, a stúdió 
dobfőtárgy- és zenekari gyakorlatvezetője a Liszt teremben. – Ta-
vasszal csaknem harminc fiatallal dolgoztunk. Most szeptembertől 
már tudjuk növelni a létszámot akár kétszeresére is, ezt az óráknak 
helyet adó Könnyűzenei Képzési Központ teljes mértékben lehetővé 
teszi – emelte ki Lakatos Péter dékán.

Kutatás a jobb életminőségért
A szív- és érrendszeri megbetegedések kockázati tényezőit 

vizsgálja a Debreceni Egyetem. – sokan foglalkoznak a betegségek 
rizikófaktorainak megállapításával, azonban a legtöbb esetben már 
a beteg pácienseken. A mi kutatásunk azonban az egyetemista, 
valamint a 45 és 60 év közötti korosztálynál keresi azokat a jeleket, 
amelyek megelőzik egy-egy betegség kialakulását – mondta el 
szilvássy Zoltán rektor. – Tízezer debreceni, hajdú-bihari lakostól 
fogunk – önkéntes alapon – néhány adatot megkérdezni. Ezek 
szív- és érrendszeri megbetegedések kockázati tényezőire utalnak: 
korábbi betegségek, panaszok, szokások, szenvedélyek. Ezek alapján 
meg tudjuk becsülni, hogy a válaszadónak mekkora a rizikófaktora. 
Ahol fokozott kockázatot találunk, azokat további vizsgálatokra 
hívjuk a sET-központba. Ha valakinél eltérést észlelünk, annak 
úgynevezett nemgyógyszeres kezelést, speciális életmód terápiát 
javaslunk – mondta el Páll Dénes, a program szakmai vezetője. 
A mintegy 300 millió forintból megvalósuló kutatás szeptember 
elején indult, az adatokat az egyetemi campusok területén gyűjtik, 
valamint a város nagy cégeinek munkatársaitól.
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Nyári Egyetem
A Debreceni Nyári Egyetem idei egy hó-

napos nyári kurzusán, 37 országból mintegy 
kétszáz diák tanulta a magyar nyelvet. – Talán 
ebben az évben volt a legtöbb magas szinten 
beszélő diákunk, speciális tananyagokat állí-
tottunk össze nekik, hiszen számukra nincs 
tankönyv – mondta el szaffkó Péter igazgató. 
Nekik elsősorban az olvasásban vagy az 
írásban van szükségük segítségre. Ebben az 
évben is a folklórestek voltak a legnépszerűb-
bek. Nagyon sikeresek voltak a kurzus „extra” 
szakmai és szabadidős programjai is; a fone-
tika óra, az irodalmi est, a „magyar konyha”, 
ahol magyar ételek elkészítését tanulták meg, 
a biciklitúra, az éjszakai városnézés, és a zsidó 
negyed meglátogatása.

JOINTISZA
A MÉK Víz- és Környezetgazdálkodási Intézet kutatói a Tisza 

vízgyűjtőterülete öt országának 12 partnerintézményével együtt 
dolgoznak a JoINTIsZA projekt keretében, hogy összehangolják 
a nemzetek vízgyűjtő-gazdálkodási stratégiáit. – Mivel a népesség 
több mint fele városokban él, a vízhasználat és az árvízveszély 
pedig koncentrált, a projektet vezető országos Vízügyi Igazgatóság 
úgy döntött, az integrált városi hidrológiának teret kell kapnia  – 
ismertette a kutatás hátterét Tamás János intézetigazgató. A mun-
kacsoport Debrecen és Nagyvárad vízgazdálkodási rendszereit 
vizsgálta, kidolgozott egy új szemléletű tervezési útmutatót és 
egy távoktatási anyagot. Mindezeket szeptember 10-én mutatták 
be a Böszörményi úti campuson.

Virágkocsi
A virágkarneválon debütált a Debreceni Egyetem szeptemberi stadionshow-jának dala. Az Animal Cannibals szerzeménye 

az intézmény virágkocsijáról szólt. Az egyetemi kompozíció elektromos meghajtásával egyedülálló volt. Ezt jelképezvén zöld 
rendszámmal gördült végig a város utcáin a DE „Határtalan zene” fantázianevű kocsija. A környezetbarát alapra kerültek 
fel a fémvázzal megerősített, stilizált hangszerek, valamint a „csápoló karok”. A több tízezer szál virággal díszített kocsi az 
intézmény új – külföldi hallgatók körében is népszerű – könnyűzenei kurzusát, valamint a youDay hangulatát jelenítette 
meg. A virágkocsi mellett a karnevált nyitó kerékpáros felvonuláson is részt vett az intézmény. Ebben az évben mintegy ötszáz 
munkatárs, illetve családtag tekert egyetemi zöld pólóban.
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Több mint kilencezer elsőéves kezdi meg tanulmánya-
it idén a Debreceni Egyetemen, a tanévnyitó ünnepi 
szenátusi ülését szeptember 8-án rendezték meg a Főnix 
Csarnokban. 

– Az 1538 óta folyamatosan működő Debreceni Egyetem életében 
ma már az orvos- és gyógyszerészképzés mellett nagyon jelentős az 
agrár-, a természettudományos és a műszaki képzés is. Egy modern 
egyetemnek reagálni kell a kor kihívásaira, ezért az intézmény életé-
ben nagy jelentősége van a vállalati együttműködéseknek, amelyek 
évről évre bővülnek – emelte ki tanévnyitó ünnepi beszédében az 
egyetem rektora.

– A DE az ország egyik vezető egyeteme, az egyik legszélesebb 
képzési kínálattal rendelkező intézmény, számos nemzetközi 
eredménnyel, és a sportban is piacvezető. A DE tartja fenn az ország 
legnagyobb egyesületei között számon tartott DEAC-ot. A több mint 
1500 igazolt versenyző jelentős része egyetemista. Ez úttörő és irány-
mutató. Az egyetem hírnevét öregbíti, növeli vonzerejét, és példát 
mutat a fiataloknak – mondta Kósa Lajos országgyűlési képviselő.

– Ami a DE-en és Debrecenben történik, az maga a 21. század –  
mondta köszöntőjében Palkovics László innovációs és technológiai 
miniszter. A tárcavezető kifejtette, hogy az egyetem a hazai felső-
oktatás kiemelkedő intézményeként sokoldalú, interdiszciplináris 
képzéssel, kutatással és fejlesztéssel járul hozzá a tudomány és a 
társadalom fejlődéséhez.

– A DE kiemelt feladatának tekinti a technológiák, az innová-
ciós megoldások piaci környezetbe való helyezését, az innovációs 
lánc hiányzó elemeinek megszervezését, megteremtését. Időben 
felismerték azt is, hogy a mérnökök számának növelése hatalmasat 
lendíthet a város fejlődésén és a régió jövőjén. A műszaki képzésre 
az utóbbi három évben 30 százalékkal többen jelentkeztek, így az 
orvosi és gazdaságtudományi képzések mellett a harmadik leg-
népszerűbb a műszaki tudományterület – tette hozzá a miniszter.

Palkovics László a kutatással kapcsolatban kitért arra, hogy a 
kutatási tevékenység eredményesebb lehetne a párhuzamosságok 
kiiktatásával, az erőforrások lehető leghatékonyabb felhasználásával. 

– rengeteg pénzt költöttünk kutatásra és innovációra, miközben 
a ranglistákon hátrébb sorolódtunk. Érdemes újragondolni az aka-
démiai kutatóintézetek státuszát. Az egyetemek és a kutatóintézetek 
sok szállal kötődnek egymáshoz – mégis más fenntartó alatt mű-
ködnek, ami az anyagi forrásaink és egyben a humán erőforrásaink 
pazarlásához vezet. Összevonással létre tudna jönni egy olyan stabil 
tudományos bázis, amely megteremtheti a lehetőségét egy szélesebb 
szakmai kutatási háttéren nyugvó oktatásnak és kutatásnak – fejtette 
ki a szaktárca vezetője.

A miniszter a BMW debreceni beruházásáról is beszélt. Kiemelte, 
hogy az autóipari és beszállítói igényeket minden tekintetben kiszol-
gáló és együttműködő felsőoktatásra van szükség. A tárcavezető azt 
mondta: biztos abban, hogy a DE kiválóan megoldja ezt a feladatot.

Palkovics László köszöntője után az elsőévesek elmondták egye-
temi fogadalmukat.

– A DE a város legnagyobb szellemi erőforrása, amely verseny-
képes tudással látja el a hallgatókat. Debrecen története egyik 
legdinamikusabb időszakát éli. Az elmúlt négy évben több száz 
milliárd forint értékű munkahelyteremtő beruházás jött létre, és 
ez a tendencia jellemzi a következő éveket is, ez azt is jelenti, hogy 
kiemelt jelentősége lesz a mérnökképzésnek a DE-en. Ebben a 
munkában együtt dolgozunk az intézménnyel és a kormányzattal 
– hangsúlyozta Papp László polgármester. 

A polgármester ünnepi beszédét követően az elsőéveseket 
képviselő hallgatók átvették jelképes tanulmányi füzetüket a ka-
rok dékánjaitól. Az egyetemet most kezdő diákokat a Debreceni 
Egyetem Hallgatói Önkormányzatának elnöke, Bognár István 
Ádám is köszöntötte.

Az ünnepi beszédek után adták át az Alumni díjat, melyet idén 
a GE Hungarynak ítéltek oda. A kitüntetést Ascsillán Endre, a cég 
alelnöke vette át.

A Műszaki Kar Tanácsának javaslatára az egyetem szenátusa 
címzetes egyetemi tanári címet adományozott Anisits Ferenc gé-
pészmérnöknek, aki mintegy két évtizeden keresztül vezette a BMW 
dízelmotor-fejlesztő kutatóközpontját. A BMW debreceni fejleszté-
séhez kapcsolódóan a szakemberképzésben kiemelkedő stratégiai 
feladata lesz a DE-nek. Anisits Ferenc az oktató- és kutatómunkát 
szakértelmével, szakmai tapasztalatával jelentősen tudja támogatni.

A DEHÖK küldöttgyűlés által alapított „Pro Auditoribus 
universitatis Debreceniensis”, a Debreceni Egyetem Hallgatóiért 
díjat idén Kiss Ferencné humánpolitikai igazgatónak ítélték oda.

Sajtóiroda

Tanévnyitó
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Az idén harmadszorra megrendezendő nagyszabású zenés tanévnyitó, 
a youDay az előző éveknél is exkluzívabbnak ígérkezik. A Nagyerdei 
stadionban szeptember 26-án az esti órákban a korábbi két alkalom élénk 
vizualitásához képest is sokkal több látvány- és 
showelem összjátékát élvezheti majd a nézőkö-
zönség. Még akár a küzdőtérről is, hiszen nem-
csak a lelátókra, hanem a pályára is válthatók 
belépőjegyek. A youDay-nek már saját dala is 
van – az előző években a nagyszabású évindító 
házigazdájaként és zenekaraként egyaránt fel-
lépő Animal Cannibals duója átírta híressé vált 
Péntek című LGT-feldolgozását, és még deb-
receni helyszíneken játszódó klipet is forgatott 
az így született youDay, az én napom című 
dalukhoz az X-Faktor ötödik szériájának győztese, Tóth Andi közreműködésével. 

Ákos, Horváth Tamás, Majka és a fentebb már említett Animal Cannibals – ők az 
idei sztárfellépők, akik felejthetetlen koncertélményekkel igyekeznek majd gazdagítani 
a közönséget. ugyanakkor a youDay nem csak a stadion belső területére és nem csak 
az esti órákra koncentrálódik. A szervezők egész napos programokkal készülnek az 
egyetemisták számára. Idén is lesz főzőverseny, az induló csapatok Campus Fesztivál 
VIP- és napijegyeket nyerhetnek, ahogyan a tehetségkutató győztesei is. A Nagyerdei 
Víztorony kerthelyiségében 12 órától táncos, zenés vagy más jellegű figyelemfelhívó 
produkciókkal szállhatnak ringbe a vállalkozó szellemű tehetségek. Komoly felkészült-
séget és lélekjelenlétet kíván meg a nevezőktől a nap egyik legnehezebb megmérettetése, a Chilifarm. Ezen az „erőevő versenyen” a sárréti 
Chilifarm által biztosított paprikából készült hamburgert kell elfogyasztania a mérkőzőknek minél kevesebb idő alatt. Ám nem a leggyorsabb, 
hanem a legerősebb nyer: a győzelem azé, aki a burger elfogyasztása után kibírja öt percig úgy, hogy nem iszik és nem eszik semmit. 

A hallgatóknak lehetőségük van nevezni DEN Beer Pongra is, amelynek szabályai megegyeznek a sörpong szabályaival. A Tibi atya 
– Fröccsváltó és a Trollfoci megkötései sem bonyolultak. Előbbi inkább a baráti társaságoknak programja, hiszen a nevező csapatoknak 
minél több mátrai borból készített fröccsöt kell inniuk délelőtt tíz órától délután négyig. A kiemelkedő teljesítménnyel büszkélkedő 
kompániák igyekezetét értékes ajándékokkal ismeri majd el a zsűri. utóbbi pedig elsősorban, de nem kizáró módon a focirajongókat 
igyekszik megszólítani – egy féldeci elfogyasztása után büntetőket kell rúgni a DEAC kapusainak. Ha a kapus kivédi, vagy a feles a 
nevezőre nézve hátrányosan befolyásolta a labda útját, az illető nem folytathatja a játékot, de ellenkező esetben újabb gólokat lőhet, 
értelemszerűen a második, a harmadik, a sokadik pálinka után. 

A sztárfellépők mellett zenei válogatások, valamint az elmaradhatatlan lézershow is gondoskodik majd a hangulatról. A szervezők azt 
szeretnék, ha az egyetemi polgárok közötti összetartozást, amit a youDay szimbolizál, a közönség nemcsak a részvételével, hanem az 
egységesebb megjelenésével is színre vinné. Azt kérik mindenkitől, hogy az intézmény színeiben, sárga vagy zöld felsőruházatba öltözve 
foglalja el a helyét a lelátón vagy a küzdőtéren. A közösségiség értékét hangsúlyozták azzal is, hogy az Animal Cannibals klipjét a 2018-as 
gólyák láthatták először a Debreceni Egyetem gólyatáborában. 

A közösségiség elemei – 

yoUDay 2018
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A Debreceni Egyetem példát mutat a 21. századi kihí-
vásokra adható megoldások keresésében – jelentette 
ki Nagy István agrárminiszter a debreceni agrár-felső-
oktatás 150 éves évfordulója tiszteletére tartott ünnepi 
megemlékezésen. 

– Már a Kereskedelmi és Iparkamara megalakulásakor, az 1850-
es évek elején felmerült az igény Debrecenben agrárszakemberek 
magas színvonalú képzésére, de ezt a politikai helyzet csak a 
kiegyezés után tette lehetővé. Akkor Európa keleti felének szinte 
minden országából érkeztek ide tanulók, ma pedig már a teljes 
Tisza-ártéri terület egyik oktatói, szellemi, kulturális központja a 
debreceni agrárkar – hangsúlyozta a szeptember 5-ei ünnepségen 
mondott köszöntőjében szilvássy Zoltán rektor.

Másfél évszázaddal ezelőtt, 1868. október 22-én 41 hallgatóval 
indult a tanév az országos Felsőbb Gazdasági Tanintézetben, 
ahol – a magyarországi képzőhelyek között egyedüliként – első 
pillanattól a magyar volt a tanítás nyelve. 

– A természettudományos alapokon nyugvó agrár-felsőoktatás 
garancia volt arra, hogy kis-, közép- és nagybirtokos rendszerben 
is eredményesen tudtak gazdálkodni az itt végzett szakembe-
rek. Mind a mai napig a természettudományi alapismeretekre, 
az agrárszaktárgyakra, illetve a jogi, kereskedelmi ismeretekre 
helyezzük a hangsúlyt, szem előtt tartva azt is, hogy az egyénre 
szabott oktatásé a jövő. Kiemelt kutatási témánk napjainkban 
a víz- és energiatakarékos, környezetbarát, nyomon követhető 
élelmiszer-előállítás – emelte ki Komlósi István, a Mezőgazdaság-, 
Élelmiszertudományi és Környezetgazdálkodási Kar dékánja.

A város 150 évvel ezelőtt 400 katasztrális hold termőterülettel 
járult hozzá az intézmény alapításához, abban az időben a mező-
gazdaság Debrecen gazdaságának alapját képezte. A korabeli elveket 
és törekvéseket ma is követendőnek tartja a városvezetés.

– Az itt felhalmozódott tudás tette lehetővé, hogy az agrárium és 
a hozzá kapcsolódó iparágak a 90-es évek válságát követően új erőre 
kapva segítsék a város fejlődését. Emellett példamutató a kar azon 
tevékenysége is, hogy képes volt a régió meghatározó agrárvállal-
kozásait összefogni és erős szövetséget kovácsolni a tudomány, az 
oktatás és a gazdaság között – fejtette ki Papp László polgármester.

A jubileumi megemlékezésen részt vett Nagy István agrármi-
niszter is, aki a magyar mezőgazdaság előtt álló korszakváltásról 
beszélt. Kiemelte, hogy a jövőt a klímaválság, az élelmiszerek iránti 
egyre növekvő kereslet, a digitalizáció, a precíziós gazdálkodás 
határozza majd meg, amire fel kell készíteni a gazdákat. 2050-re 
70 százalékkal több élelmiszerre lesz szükség a világon, miközben 
30 százalékkal kisebb termőterület és 40 százalékkal kevesebb 
ivóvíz áll majd rendelkezésre.

A kihívásoknak csak a tudomány segítségével leszünk képesek 
megfelelni, szükség van a tudásalapú mezőgazdaság megteremté-
se. Ebben a Debreceni Egyetem a sikeres integrációnak köszön-
hetően az élen jár, a társtudományok bevonásával utat mutat a 

A debreceni 
agrárképzés 

ünnepe

megoldások kereséséhez. A debreceni agrárképzés felkészült a 
kihívásokra és számíthat az agrártárca támogatására – jelentette 
ki a miniszter.

Az elmúlt 150 év alatt mintegy 15 ezer agrárszakember szerzett 
diplomát Debrecenben, jelenleg csaknem kétezer a hallgató tanul 
a MÉK-en, közülük több mint százan külföldiek.

– A DE egyfajta szellemi központként működik, jó gyakorlatot 
mutat ahhoz a célkitűzéshez, hogy elérjük, a vidéki értelmiség 
helyben maradjon. Az agrárkar tudásával és szakember-után-
pótlásával tevékenyen hozzájárul a magyar mezőgazdaság fej-
lődéséhez – fogalmazott Horváth Zita, az Emberi Erőforrások 
minisztériumának helyettes államtitkára.

A hazai agrárfelsőoktatási-intézmények nevében Tőzsér János, 
a szent István Egyetem rektora mondott köszöntőt. Felszólalt 
a Visegrádi Egyetemi szövetség elnöke, Peter Bielik, valamint 
a Nemzeti Agrárgazdasági kamara alelnöke, Kis Miklós is, aki 
szintén arra hívta fel a figyelmet, hogy napjainkban elengedhe-
tetlen a korszerű tudással rendelkező szakemberek képzése és 
alkalmazása.

A jubileum kapcsán az egykori debreceni tanintézet és a 
református Kollégium közötti együttműködést idézte fel a Ti-
szántúli református Egyházkerület püspöke. Fekete Károly az 
évforduló tiszteletére átadta Komlósi István dékánnak annak a 
dokumentumnak a másolatát, amely három egykori professzor, 
Imre sándor, Kovács János és Tormay Béla jelentése volt révész 
Bálint püspöknek a mezőgazdászképzés és a kollégium együttmű-
ködéséről. Ezt követően az ünnepi megemlékezések zárásaként 
díjakat, emlékérmeket adtak át.

Sajtóiroda – TH
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Bárki nyomozhat a könyvtárban, bekapcsolódhat a hely-
színelők munkájába, ráhangolódhat Nápoly ízeire, vagy 
éppen saját kerékpárvillogót készíthet a Debreceni Egye-
temen szeptember 28-án. A tanszékek, intézetek több 
mint 120 programmal készülnek a Kutatók Éjszakájára. 

szeptember utolsó péntek estéjén – ahogy a korábbi években, 
úgy idén is – megnyílik a tudomány és a kutatók titokzatos világa 
a Debreceni Egyetemen. Ezúttal is látványos kísérleteket ígérnek 
a Kémiai Intézet munkatársai, az Egészségügyi Kar szakemberei 
segítenek a krízishelyzetek felismerésében, az autóipar Debrecen-
be települését pedig speciálisan gazdaságföldrajzi szempontból 
közelítik meg a Természettudományi és Technológiai Kar oktatói.

– Először nyitják meg kapuikat az egyetem kollégiumai, „Les-
sünk be egy kollégista életébe!” – mottóval kolitúrára, táncházba, 
illetve filmvetítésre invitálnak. Mozizásra ugyancsak lesz lehetőség 
a Filozófiai Intézetben, ahol egyúttal vászontáskát is lehet majd 
festeni – sorolta Mándy Zsuzsanna, a szervező Tudományos Igaz-
gatóság referense.

Az egyetemi könyvtár szabadulójátékra várja a kicsiket és nagyo-
kat. Akik pedig a nyomozást követően még jobban elmélyülnének 
a nyomkövetés rejtelmeiben, megtehetik az Általános orvostudo-
mányi Kar Helyszínelők programján.

Zenés falatozást szervez a Kutatók Éjszakájára az olasz Tanszék. 
Nápoly ízeire és dallamaira Antonio Bellofattóval hangolódhatnak 
a Debreceni Egyetemre látogatók, akik kerékpárjukra akár saját 
villogót is készíthetnek a Kísérleti Fizikai Tanszéken. Ingyenesek 
lesznek ezen az estén az Agóra programjai is, ahol többek között a 
3D-nyomtatással ismerkedhetnek meg az érdeklődők.

Sajtóiroda – TH

A tudomány és a kutatók titkos világa 
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Mezőgazdasági mérnök, turizmus-
vendéglátás, vidékfejlesztési agrár-
mérnök – harmadik tanévét kezdte 
meg Debreceni Egyetem képzéseivel 
a Kisvárda Közösségi Felsőoktatási 
Képzési Központ. 

Az intézmény azzal a céllal jött létre, hogy 
a térségében élő fiatalok versenyképes tu-
dást, valamint a munkaerő-piaci trendekhez 
igazodó ismereteket szerezhessenek saját 
lakóhelyükön, hogy később a térségben 
maradva vállaljanak munkát.

– A 2006–-2009 közötti időszakban 
fogalmazódott meg a főiskolai-egyetemi 
képzés indításának ötlete Kisvárdán. Akkor 
még sokan őrültségnek gondolták ezt a 
tervünket, de az idő igazolta, hogy a „le-
hetetlen nem létezik” – idézte a világhírű 
bokszoló, Mohammed Ali szavait seszták 
Miklós kormánybiztos a központ tanévnyitó 
ünnepségén.

A DE elsőként állt a Kisvárda Közösségi 

Csaknem három milliárd forintból készül el 2019 végére 
a Debreceni Egyetem modern, többfunkciós tanulóköz-
pontja. Az előkészítő munkálatok már szeptember elején 
megkezdődtek. 

Az új épület az Egyetem téri campuson egy háromszög alakú tel-
ken (a Kémiai épület mögött, a sporttudományi oktatóközponttal 
szemben) kap helyet. A beruházás tervezett bekerülési költsége 2,8 
milliárd forint. A létesítmény a közösség építését szolgálja majd, hi-
szen a különféle nemzetiségű és nagy létszámú diákságot egy tanuló 
közösségé integrálja, egy-egy kultúra egyéni igényeit is figyelembe 
véve. Az új, többfunkciós, modern és komfortos tanulóközpontban 
a hallgatók önállóan vagy kis csoportokban is készülhetnek, emellett 
előadások és vizsgák helye is lesz az új épület.

Tudás, tudomány, siker Kisvárdán
Felsőoktatási Képzési Központ ötlete mellé 
még 2015-ben, és azóta is töretlenül támo-
gatja az intézmény fejlődését.

– szeretnénk átadni a DE-nek azt az ere-
jét, brandjét, közösségét, ami Debrecenben, 
Hajdúböszörményben, valamint Nyíregy-
házán is jellemzi az intézmény karait, és 
most már Kisvárdán is a képzéseit. A DE 
felismerte az elmúlt évtizedben, hogy egy 
egyetem nem dolgozhat, oktathat, kutathat 
mintegy elefántcsonttoronyban ülve ön-
magának, csak az önös célok érdekében, 
hanem a társadalmat, az ipart és az országot 
kell szolgálnia mindazokon a területeken, 
ahol erre szükség van – hangsúlyozta elő-
adásában Bács Zoltán kancellár.

A DE Mezőgazdaság-, Élelmiszertu-
dományi és Környezetgazdálkodási Kara 
három éve indította először Kisvárdán 
a mezőgazdasági mérnöki alapszakot, a 
Gazdaságtudományi Kar vidékfejlesztési 
agrármérnök, valamint a turizmus ven-
déglátás alapszakjai pedig második éve 

Épülhet a Learning Center
A háromszintes, 7000 négyzetméter alapterületű tanulóközpont 

vasbeton szerkezetű lesz, egy felszín alatti 80 férőhelyes mélyparko-
lóval és egy könnyűszerkezetes gépészeti tetőszinttel. A földszinten 
egy központi aula, az I. emeleti szintről is megközelíthető 299 fős 
előadóterem, büfé, iroda, közösségi terek és kiszolgáló terek kapnak 
helyet, a bejáratok előtt pedig pihenőkerteket építenek ki. Az I. eme-
leten nyitott, térfalakkal tagolt közösségi tanulóboxokat alakítanak 
ki. A II. emeleten 200 férőhelyes elektronikus vizsgáztatóterem, 
oktatótermek, elkülönített konzultációs terek, imaterem, míg a III. 
emeleten egy szerverterem és gépészeti terek helyezkednek majd el.

Az építési terület előkészítő munkálatainak részeként először az 
új gázvezetéket építik ki, és a körzeti gáznyomásszabályzó állomást 
helyezik át az Egyetem téri campus Dóczy utca felőli nyugati kerítés 
vonalában. Az új gázfogadó telepítési helyén és a campust ellátó 
új gázvezeték mentén védőzónát alakítanak ki, ez a növényzet 
rendezésével jár.

A területet már felmérték, biológus és botanikai szakértő készí-
tett javaslattervet. A szakvélemény szerint a területen 25-35 évvel 
ezelőtt gyérítő vágást hajtottak végre, és ekkor ültették a jelenleg 
meglevő – túlnyomó részt – invazív, tehát nem honos fafajokat 
az akkor megmaradt néhány idős és jelentős értéket képviselő 
kocsányos tölgy közé.

A beruházás megvalósulásához – a szakértő hozzájárulásával 
és a szakvéleményben foglaltak figyelembevételével – az érintett 
fákat hamarosan kivágják, az új gázvezeték nyomvonalának egy 
szakaszán pedig a néhány éve telepített, őshonos kocsányostölgy- és 
nyugatiostorfa-egyedeket áttelepítik.

Sajtóiroda – TB

érhetők el a helyi fiatalok számára. szintén 
második éve indul Kisvárdán a szent István 
Egyetem Élelmiszertudományi Karának 
élelmiszermérnök alapszakja. Újdonság 
idén a DE GTK turizmus-vendéglátás 
felsőoktatás szakképzése, de az intézmény 
máris további új képzések indítását tervezi 
a közeljövőben.

Sajtóiroda – TB
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Rekordokkal és felejthetetlen pillanatokkal zárult a Debre-
ceni Egyetem 12. gólyatábora. A két turnusban közel 3200 
ember vágott neki a legek táborának, amely idén is nagy 
sikert aratott. 

A gólyatábor az év egyik legfontosabb és legkiemelkedőbb hall-
gatói rendezvénye. Idén 12. alkalommal nyitotta meg kapuit az 
ország legnagyobb gólyatábora,  amelyet 14 kar részvételével és közel 
3200 résztvevővel rendezte ebben az évben is a Debreceni Egyetem 
Hallgatói Önkormányzata (DEHÖK). A rendezvény most is minden 
rekordot megdöntött. Már az első héten kiváló időjárás és fergeteges 
hangulat jellemezte.

Augusztus 27–31. között az ÁJK-GYGYK-MK-TTK-ZK-ÁoK-
EK-FoK-GYTK és NK hallgatók vették birtokba a tábor területét.

A második turnusban folytatódott a jó idő és a még jobb hangulat, 
a BTK-IK és a GTK-MÉK elsőévesei szeptember 3–7. között élvez-
hették a főszerepet. A tábor idén is a Kossuth Lajos Kollégiumok 
területén volt, így a gólyák már az első perctől az egyetemi légkörbe 
csöppennek.

„Ezt a két hetet beiskolázási hétnek is szoktuk nevezni, hiszen 
amellett, hogy közösséget építenek, megismerik a csoporttársaikat, 
más szakoknak, más karoknak a hallgatóit, és beiratkozásra, tanszéki 
és oktatói tájékoztatásra is sor kerül”– emelte ki Bognár István Ádám, 
a DEHÖK elnöke. 

Az egyetemi és tanulmányi tájékoztatók mellett csapatépítő fel-
adatok, nappali és esti vetélkedők, sportprogramok, élményfürdőzési 
lehetőség, megannyi koncert és meglepetés várt a gólyákra. Az esték 
jó hangulatát többek között a Delta, a Follow the Flow, rico és Miss 

Modd, Dj Juhász Laci, Jackwell és a youDay házigazdái az Animal 
Cannibals színesítették. A legnagyobb látványosság azonban a bor-
kóstolóval egybekötött tűzijáték volt az Egyetem téri szökőkútnál. 

A szórakozás és az egyetemre való felkészülés közben az első-
évesek ebben az évben sem feledkeztek meg az adakozásról, hiszen 
a sZÖsZ és a DEHÖK immár ötödik alkalommal rendezte meg 
tanszergyűjtését a rászoruló kisiskolásoknak, ahol több száz füze-
tet, íróeszközt és egyéb iskolai felszerelést sikerült összegyűjteni a 
táborban részt vevők által. 

DEHDK Sajtóiroda – Bajkó Kinga,
fotó: Balogh Albert, Csontos Máté
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Az Alumni Közösség hírei 

HÁttÉR

A Debreceni Egyetemen a hetvenes években végzett 
vietnami hallgatók látogattak vissza alma materükbe, 
hogy találkozzanak egykori oktatóikkal, diáktársaikkal. 
A rendezvényt egy, a magyar-vietnami kapcsolatok erő-
sítését célzó konferencia keretében tartották. 

– A találkozó ötlete két éve merült fel, amikor Vietnamba láto-
gattam, és nagy meglepetésemre tizenegy, magyarul ma is kiválóan 
beszélő diáktársammal találkoztam. Együtt döntöttük el, hogy 
megszervezzük ezt a konferenciát, amelynek az a célja, hogy meg-
újítsuk és intenzívebbé tegyük a két ország közötti felsőoktatási és 
tudományos együttműködéseket – tájékoztatott a szervezőbizottság 
elnöke, Tóth Imre professzor emeritus, aki maga is 1974-ben végzett 
az egyetemen, vegyészként.

A Debreceni Egyetemen jelenleg több mint négyezer külföldi 
hallgató tanul, akik közül 169 diák vietnami. Évtizedekkel ezelőtt 
viszont szinte csak ebből a délkelet-ázsiai országból érkeztek külföldi 
hallgatók az intézménybe. A Természettudományi és Technológiai 
Kar a 60-as években fogadta az első idegen nemzetiségű, többségé-
ben vietnami hallgatókat.

– Diplomaosztó ünnepségeinken rendszeresen köszöntjük a 40, 
50, vagy 60 éve végzett hallgatóinkat, de tudomásom szerint ez 
az első olyan alkalom, amikor egy igen távoli országból érkeznek 
hozzánk, az alma materükbe vissza a diákok, ahol évtizedekkel ez-
előtt a diplomájukat szerezték. Bízom benne, hogy ez a rendezvény 
része lesz a kar nemes hagyományainak – hangsúlyozta Kun Ferenc 
dékán. Hozzátette: az egykori oktatók szerint a vietnami hallgatók 
eltökéltsége, motiváltsága, szorgalma és kiváló képességeik új színt 

hoztak a kar oktató és kutató munkájába, így nemcsak a külföldi 
hallgatók kaptak sokat az egyetemtől, hanem a kar is profitált a 
jelenlétükből.

A „Magyar-vietnami felsőoktatási és tudományos együttműködés 
Debrecenben: múlt-jelen-jövő” című konferenciára és az alumni 
találkozóra összesen 18 egykori vietnami hallgató érkezett. Köztük 
egy 1973-ban végzett matematikus, 1973-ban, 1974-ben és 1978-ban 
diplomázott fizikusok és egy 1975-ben oklevelet szerzett vegyész.

– Egy egyetem nem is álmodhat ennél szebb alkalomról, hiszen 
ez az esemény egy nagyon pozitív visszaigazolás arról, hogy ebben 
az intézményben már a 70-es években olyan magas szintű volt az 
oktatómunka, hogy a vietnami hallgatóink otthon is kamatoztat-
hatták az itt megszerzett időtálló tudást – emelte ki Bartha Elek 
oktatási rektorhelyettes. 

Sajtóiroda – TB

A Debreceni Egyetem és a Hajdúsági 
Hallgatókért és Civilekért Egyesület „se-
gíthetek?” elnevezésű projektjének célja, 
hogy olyan, középfokú tanulmányaikat már 
befejező 18 és 22 közötti fiatalokat, akik sem 
aktív hallgatói jogviszonnyal, sem foglalkoz-
tatási jogviszonnyal nem rendelkeznek, egy 
fél éves önkéntes szolgálat keretében szak-
mai tapasztalatszerzési lehetőséghez juttassa. 
A programban eltöltött fél év segít fejleszteni 
a kommunikációs készséget, az önismeretet, 
az alkalmazkodást, segít a felnőtté válásban, 
a tapasztalatszerzésben, a személyiségfej-
lődésben, új kapcsolatok kiépítésében és a 
munkaerőpiacra való bekerülésben.

A fiatalok az önkéntes munka mellett 
fejlesztő képzéseken vehetnek részt: választ-
hatnak nyelvi tanfolyam (angol/német) vagy 
jogosítvány megszerzése között. A választott 
tanfolyamok az önkéntes fiataloknak a pro-
jekt kapcsán ingyenesek.

Az önkéntesség alatt nemcsak tapasz-
talatokkal gazdagodnak, hanem konkrét 

szakmákkal is megismerkednek, azok min-
dennapjaiba belelátva.(pl.: ápoló, mentál-
higénikus, orvos, adminisztrátor) A fiatalok 
az önkéntes munka során folyamatos tanács-
adást vehetnek igénybe.

A program két helyszíne a Klinikai 
Központ (Gyermek Klinika, Pszichiátria 
Klinika, Ápolási és szakdolgozói Igazgatóság 
szakdolgozói Felnőttképzési Központ) és a 
Kenézy Gyula Egyetemi Kórház (Fül-orr-
Gége, Fej és Nyaksebészeti osztály, Ápolási 
osztály, Felnőtt Pszichiátriai osztály).

Az önkéntes a tevékenységét havonként 
80 órában (átlagosan heti 20 órában, egyéni 
beosztás szerint, a tevékenység helye szerinti 
szervezeti egység napi működési rendjéhez 
igazodóan), ellenszolgáltatás nélkül végzi, 
de az önkéntes szerződés időtartama alatt 

mindösszesen egy alkalommal bruttó 25.000 
Ft jutalmat kap.

Az önkéntesek által végezhető feladatok: a 
beteg környezetének rendben tartása, segítés 
az étkezésben, felolvasás, beszélgetés, beteg 
mellett tartózkodás, a betegek meghallga-
tása, a beteg kéréseinek tolmácsolása az 
ápolószemélyzet felé, kórtermekbe látogatás, 
igény szerinti segítségnyújtás, lelki támasz 
nyújtása a betegnek, hozzátartozónak egy-
aránt, egyéb, az ápolószemélyzetet segítő, 
szaktudást nem igénylő feladat végzése, 
gyermekprogramokban való részvétel, 
szabadidős tevékenységek szervezésében 
segítségnyújtás.

Infó:
DE Klinikai Központ: Gál Mária, ápolási 

és szakdolgozói alelnök, tel.: 06-52-255-816, 
galmaria@med.unideb.hu

DE Kenézy Gyula Egyetemi Kórház: seres 
Judit ápolási igazgató, tel.: 06-52-511-702, 
seres.judit@kenezykorhaz.hu 

www.aktivfiatalok.eu

„Hazatérő” vietnami öregdiákok

Segíthetek?
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Idén ősszel, szeptember 25-én indul 
az Igen Debrecen hatodik programja. 
Egy három hónapos, gyakorlatorientált, 
a vállalkozót és a vállalkozást fejlesztő 
képzés, ahol megtapasztalhatod, hogyan 
lehet eljutni ötlettől a megvalósításig.Valódi, céges környezethez 
hasonló csapatmunka során sajátíthatod el a vállalkozói szem-
léletmódot, mindezt jó hangulatban. A három hónap alatt végig 
mentorok segítségével, tapasztalt előadók által támogatva fejlődsz. 
A képzés végén a csapatok közül befektetők, sorozatvállalkozók, 
szakemberek választják ki a legígéretesebb projektet. A képzésről 
az alábbi honlapon találsz bővebb információt: igendebrecen.hu/
kepzes Jelentkezési határidő: 2018. szeptember 22. 

Debreceni vállalkozók, akik a képzés mellé álltak
A képzés gyakorlatorientáltságát biztosítja, hogy az egyes modu-

lokhoz a tartalmat debreceni vállalkozók hozzák. saját példáikon 
keresztül támogatják a résztvevőket a fejlődésben. 

Gyarmati Gábor a Quercus Consulting Group alapítója és 
társtulajdonosa, a Debreceni Egyetem és a Miskolci Egyetem 
megbízott oktatója, szakterülete az online kommunikáció és a 
politikai marketing.

John Graham üzletember, a LINK Global Business solutions Kft. 
alapítója. Hat évet töltött Ázsiában, cégeket és egyéneket segített a 
nemzetközi kiválóság elérésében az angol nyelv, kommunikációs 
készségek és sokszínűség, illetve befogadás fejlesztésével.

Nagy Barna a Kreatív Vonalak Kft. egyik alapítója, és 14 éve 
vezetője. Emellett a Debreceni Egyetem arculattervezés kurzusának 
kialakítója és oktatója. Az egyetem mellett számos neves szakmai 
rendezvényen tartott előadást, mint például a Marketing szuper-
konferencia, a Piac és Profit.

Süvöltős László a startup Campus Inkubátor Zrt. startup inku-
bátor operatív vezetője. A Business & Beer üzleti talk show és TV-

Az 1,5 méter magas, 7 
méter széles térelem au-
gusztus 30-án az Újkerti 
Művelődési Ház udvarán 
várta a vénkerti, újkerti 
lakóterületen élőket. szep-
temberben a város külön-
böző helyein lehet majd lát-
ni. „A betűből és számokból 
álló, vasállványra rögzített, 
Debreceni Virágkarnevál-
ra készített térkompozíció 
különlegessége, hogy deb-
receni alkotócsoportok – rácz róbert grafikus, Kerma Design Kft., Kós Károly Művészeti szakgimnázium és Kollégium, Méliusz Juhász 
Péter Könyvtár, XPonential Coworking office – díszítették virágmotívumokkal egyedi elképzelésük szerint, a négy évszak jellemző jegyeit 
felhasználva. Az installáción található Qr-kód segítségével további információt találnak az érdeklődők az EKF Debrecen 2023 Európa 
Kulturális Fővárosa Programról és a térkompozícióról” – hangsúlyozta Porkoláb Gyöngyi, az EKF Debrecen 2023 Programiroda operatív 
igazgatója. Hozzátette: szeptember 10–16. között a Jégcsarnok előtt, ezt követően a Nagyerdei Víztorony kertjében, majd szeptember 
22-én a Csapókertben, 24–26. között a Debreceni Állat- és Növénykertben, hó végén pedig a Fényes udvarban lesz látható az installáció.

műsor alapítója, a startup Hét Debrecen társalapítója, a Vállalkozz 
Magyarország! vállalkozásfejlesztő program oktatója és a Venture 
Catapult ösztöndíjprogram mentora a Debreceni Egyetemen.

Szabó László 2013 óta startup fan, azóta startupokkal foglalko-
zik, előtte pedig online marketingesként és sales-esként dolgozott. 
Az Innonic startup stúdió validációs team vezetőjeként az elmúlt 
másfél év alatt több mint tíz startup ötletet validált.

Szántai Tibor az Innonic startup stúdió marketing vezetője. 
Több marketing témájú tudásanyag szerzője, emellett elkötelezett 
híve annak az eszmének, hogy debreceni cégként is lehet nemzet-
közi sikertörténeteket építeni. 

Mi megmutatjuk a lehetőségeket, a döntést te hozod! Fektess 
magadba, fejleszd magad! Ehhezegy lehetőség az Igen Debrecen 
hatodik programja: igendebrecen.hu

FELADAT – Tanuld nmagad
Idézz fel olyan esetet a gyermek- vagy fiatalkorodból, amikor 

egy számodra fontos felnőtt rólad való látásmódja erősen hatott 
rád pozitív vagy negatív irányban! Mit tanulhatsz a válaszodból?

VÁLLALOD? VÁLLALKOZZ!

Útra kelt a D2023 térinstalláció!
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Amit a könyvtárról tudni érdemes
Tanévkezdetkor hagyományosan rövid összefoglalást 
adunk az Egyetemi Élet hasábjain a Debreceni Egyetem 
Egyetemi és Nemzeti Könyvtár (DEENK) szolgáltatásai-
ról, az aktuális tudnivalókról. A DEENK minden egyetemi 
campuson működtet könyvtárat, melyek között van egy 
helyiségből álló kiskönyvtár és négyszintes, önálló épület is. 
E helyen természetesen csak néhány alapvető információra 
szorítkozhatunk, amihez a DEENK új honlapja (deenk.hu) 
jelent hasznos vezérfonalat. 

A könyvtárral  kapcsolatos legfontosabb tudnivalók  „A könyvtár 
használata” elnevezésű menüpontban vannak. itt megtalálható 
minden információ a beiratkozásról, a kölcsönzés feltételeiről, 
a nyújtott szolgáltatásokról egészen az olyan apró részletekig, 
mint pl. a könyvek gerincén lévő színes matricák jelentése vagy a 
könyvtárosok által tartott felvehető kurzusok listája.

A beiratkozás
A „tagság váltása” menü alatt a különböző beiratkozási lehető-

ségek sorakoznak. Első helyen a legelőnyösebb helyzetben lévő 
egyetemi polgárok tagsága áll. Az egyetem hallgatói, oktatói és 
dolgozói teljes hozzáférést kapnak a dokumentumokhoz, éjszakára 
elvihetik a nem kölcsönözhető könyveket, és bárhonnan elérhetik 
az adatbázisokat. 

Ők beiratkozni is a legegyszerűbben tudnak: az online regiszt-
ráció bárhol elvégezhető, fizetni nem kell érte, csak érvényes 
egyetemi jogviszony és egy aktivált egyetemi (Unipass vagy DEKa) 
kártya szükséges hozzá. Ez utóbbi azért is fontos, mert ezt kell majd 
könyvtári olvasójegyként is használni.

Kölcsönzés
A nyomtatott könyvek kölcsönzését és visszahozatalát még jó 

ideig csak személyesen lehet majd elvégezni, de ez is gyorsab-
bá, könnyebbé tehető. Az önkiszolgáló terminálokon gyorsan, 
sorban állás nélkül kölcsönözhetők ki a könyvek, amiket elég 
visszahozatalkor betenni a könyvbedobó szekrényekbe. A többit 
a könyvtárosok elintézik, s e-mailt küldenek, ha van további tud-
nivaló. A Böszörményi úti Campuson a kölcsönzés és a visszavétel 
is teljesen automatikus géppel történik. A külső falon elhelyezett 
könyvbeadónak hála, ide még akkor is vissza lehet hozni a köny-
veket, ha a könyvtár zárva van.

A kölcsönzési idő a DEENK minden könyvtárában egységesen 
harminc nap, melyet a lejárat után még öt alkalommal hosszab-
bíthatunk. Ehhez elég bejelentkezni online profilunkba, a honlap 
jobb felső sarkában lévő „Bejelentkezés” gombra kattintva.

Akkor sincs ok pánikra, ha valamilyen fontos könyv nem elérhető 
a polcokon. Előjegyzéssel összesen öt könyv foglalható le előre, 
s ha valamelyiket visszahozzák, e-mailben megy az értesítés. A 
könyvtárközi kölcsönzés pedig arra ad lehetőséget, hogy bármely 

magyarországi vagy külföldi könyvtárból átkérjük a számunkra 
nélkülözhetetlen szakirodalmat, legyen az könyv vagy folyóiratcikk.

Szolgáltatások
Az alapvető funkciók mellett számos szolgáltatást kínál az 

egyetemi könyvtár. természetesen mindenhol találunk olvasói 
számítógépeket, és az Eduroam is elérhető a könyvtár teljes terü-
letén. Az önkiszolgáló fénymásolókon másolhatunk, nyomtatha-
tunk és szkennelhetünk kiváló minőségben. A Kassai úti Campus 
Könyvtárában kutatófülkét bérelhetünk, ha elmélyült munkára 
vágyunk. A zavartalan tanuláshoz fülhallgatót kölcsönözhetünk, 
s a babzsákfotelek adta kényelmet kihasználva olvasgathatunk az 
órák közti szünetekben is. 

tekintve, hogy a DEENK több könyvtára hétköznap 20.00-ig 
és szombaton is nyitva van, mindig találunk helyet a tanulásra. A 
vizsgaidőszakban az Élettudományi Könyvtár még ennél is tovább, 
egészen éjfélig rendelkezésre áll a tanulni vágyók számára.

A DEENK által nyújtott szolgáltatások és lehetőségek palettája 
igen széles, aminek megismeréséhez mindenképpen érdemes a 
könyvtárat weben vagy személyesen felkeresni. Nem bánjuk meg.
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Egy focicsapat létszáma tizenegy. Mielőtt bárki arra 
gondolna, valami sporttal foglalkozó cikkbe kezdett 
éppen bele, álljon meg, és vegyen egy mély levegőt! Idén 
júliusban már a tizenegyedik Campus Fesztivál verte fel a 
Nagyerdő árnyas fái alatt a megszokott csendet és kínált 
változatos programokat kicsiknek és nagyoknak, nőknek 
és férfiaknak, debrecenieknek és messziről érkezőknek 
egyaránt.

stockhammer Péter, önjelölt fesztiválügyi szakértőnk szerint a 
Campus sikere abban rejlik, hogy jól pozicionálta magát a hazai 
piacon. Van benne ebből is, abból is, igazából nem kötelezi el ma-
gát egyetlen műfaj, egyetlen célcsoport felé sem, hanem a minél 
szélesebb merítésre törekszik. (Erről egyébként a Vadkendersz 
nevű rapcsapat egyik dalának kezdő sora ugrik be: „szélesebb a 
merítés/ha szép színes a kerítés…”) Péter szerint nem véletlen, hogy 
ebben az évben még a tavalyi nézőszámra is sikerült rátenni egy 
lapáttal – vagy mivel –, hiszen 108.000 látogatóval büszkélkedhet 
a rendezvény. 

Jó ötlet volt a főbejárat áthelyezése, hiszen így könnyebben, gyor-
sabban juthattak be az érdeklődők a fesztivál területére. Nagy ered-
mény, hogy a Nagyerdei Kultúrparkkal közösen, a Dreamnight 
jótékonysági rendezvénysorozat kapcsán nem kevesebb mint 
négymillió forint gyűlt össze. Az ebből szervezett nagyszabású 
programmal igyekeznek majd feledhetetlen programot szervezni 
hátrányos helyzetben élő kisgyermekek számára. 19 programhely-
szín, 18 közérdekű helyszín és 30 attrakciós pont várta a közönséget. 
A számok azt mutatják, volt miből válogatni még a legkényesebb 
ízlésűeknek is.

Todoroff Elek rocker barátomnak mi más tetszhetett volna a 
legjobban, mint az Ignite fellépése. Különösen szimpatikus számá-

ra, hogy Téglás Zoli énekes büszke magyar gyökereire, s emellett 
harcos környezetvédő is. A fesztiválmámorból magához térő Elek 
augusztusban el is látogatott egy Debrecen melletti faiskolába és ott, 
hirtelennek aligha nevezhető felindulásból, örökbe fogadott egy fát. 
Azóta is rendszeresen látogatja, s alkalmanként öntözgeti a kis-kis 
nyírfát, akit (amit?) Zsombornak nevezett el. Lám, lám, milyen 
pozitív folyamatokat képes elindítani egy zenekar vagy előadó.

A scooterre voltak kíváncsiak a legtöbben. Zsendelykő Csil-
la jogászhallgató csak azt nehezményezte, hogy nem hozhatta 
a színpadhoz magával kedvenc, évek óta használt, kicsit már 
ütött-kopott rollerét. Azt 
tervezte pedig, hogy buli 
után dedikáltatja a zene-
karral. szem- és fültanúk 
szerint a csapat énekese 
másnap a debreceni nagy-
piac forgatagában feltűnve 
halat keresett, mániákusan 
ismételgetve a „how much 
is the fish?” sort. Mivel 
az angolul beszélő ko-
fák száma nálunk bizony 
elég alacsony, sokan csak 
mosolyogva, tanácsta-
lanul széttárt kezekkel 
reagáltak, mígnem a hid-
rogénezett hajú dalnok egy zöldségárus lányban emberére lelt. A 
poptörténetben jártas ifjú hölgy talpraesetten közölte Jürgennel, 
vagy kivel – elnézést, de a nevét nem volt időm megtanulni –, hogy: 
„Here we go/Here we go/Here we go again! Yeeeeeeh!” Amúgy 
most, hogy belegondolok, ez a sztori olyan valószínűtlen, hogy csak 
kitalált lehet. (Amúgy, amikor a rolling stones először, 1995-ben 
hazánkban járt, egy pesti buszsofőr ismerősöm másnap reggel a 
végállomásra érkezve két furcsa alakra lett figyelmes, akik az éppen 
valamin ügyködő munkásokkal haverkodtak, sőt még ittak is ezt-
azt. Csodálkozva fedezte fel, hogy a két arc a két stones-gitáros: 
Keith richards és ronnie Wood. Na, ez a történet viszont igaz.)

Tarpinszki Béla sárbogárdról érkezett, és nagyon szimpatikus 
volt számára az, hogy féláron utazhatott a vonaton. Igaz, benézte 
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Hallották már azt a kifejezést, hogy 
nemzetbiztonsági érdek? Ha most ne-
vetve csóválják fejüket, akkor kapasz-
kodjanak meg, mert az ételminőségi 
érdek biztosan nem cseng ismerősen 
senki számára. Rávilágítunk, mi is ez 
valójában.

Azzal, gondolom, senkit sem lepek meg, 
hogy az idei tanévet is a Zamat street Food és 
Classic … na, már megint elfelejtettem. Fus-
sunk neki újfent! Na szóval, az idei tanévet 
is a Debreczeni ZAMAT street and Classic 
Food Fesztivállal indíthatják a gasztronó-
mia szerelmesei. Meg nem erősített hírek 
szerint néhány bölcsész professzor petíció 
benyújtását tervezi a szervezők felé, hogy 
akkor most vagy legyen teljesen magyar 
vagy teljesen angol neve a rendezvénynek. 
Ha bármi fejlemény lesz az ügyben, ígérjük, 
tudósítunk róla. Trust us!

A magyar emberek különleges vonzó-
dása az ételekhez, ráadásul a laktató éte-
lekhez közismert. A debreceni páros igazi 
hungarikum, fogadjunk, sokan nem tudják, 
hogy a belevaló húst nem szabad darálni, 
csak vágni. Itt villantjuk fel érdekességkép-
pen, hogy Franyecz Viktor barátunk nyáron, 
Münchenben járva örömmel vette észre egy 
kis kioszk kínálatában a Debreczinert. No, 
gondolta, mindjárt meg is kóstolja, hogyan 
készítik e remek csemegét németföldön, ám 
nagy sajnálatára a pult mögött álló hölgy 
közölte, most épp nincs, helyette viszont 
adott valami kávénak nevezett híg löttyöt.

Jut eszembe, csapongok itt össze-vissza, 
mint Karakószörcsögön a tanácstalan tu-
rista, hát még nem is szolgáltam magyará-
zattal a bevezetőben említettekre. szóval, az 
ilyen gasztrofesztekre rendszeresen járnak 
az Ételminőségi Érdekekeket szem Előtt 

Tartó Titkos Bizottság, azaz az ÉÉsZETTB 
munkatársai. Ez a társaság olyannyira titkos, 
hogy a tagok még soha nem találkoztak 
személyesen, kizárólag álnévről (nickname, 
ugye) hallottak a másikról. Pontos taglét-
számuk nem ismert, többnyire szakácsok, 
cukrászok vannak köztük. Információink 
szerint a bizottság idén egyik legszigorúbb 
ítészét delegálja a fesztiválra, aki – stílszerű-
en – Zamatos Lajos álnéven figyelget, sza-
golgat, kóstolgat majd. Nem kell megijedni, 
a programok lebonyolításában mindez nem 
játszik szerepet, minden megy a maga útján.

Vágják, hogy mi az a Vágod? Íme a kiírás: 
„A szervezők idén is megrendezik a »Debre-
ceni páros kolbász töltő és hagyományőrző 
versenyt« a Zamat Fesztivál keretein belül, 
melyre ezúton várják csapatok jelentkezé-
sét. A részvétel alapvető feltétele, hogy a 
jelentkező csapat páros debreceni kolbászt 
készít, melyet az eredeti receptúra szerint 
nem darálhat, kizárólag vághat!”

Kollár Miki barátom és társai már ezerrel 
gyakorolnak erre a versenyre. Felkutatták, 
majd felkeresték az összes környékbeli kol-
bászkészítőt, s igyekeztek maradéktalanul 
elsajátítani a legautentikusabb pároskol-
bász-készítő technikákat. Ha most valaki 
somolyog, kérem, ne tegye! Nagyon komoly 
felkészültséget igénylő dolog ez, 
kezeljük is megfelelő tisz-
telettel!

Zamatos Lajos akcióban
Na tessék, beszélek itt mindenről, csak 

épp arról nem, mikor és pontosan hol lesz 
a fesztivál. Tehát: az időpont szeptember 
21–23., a helyszín pedig a Nagyerdei stadion 
északi rendezvénytere és a HALL. Érdekes-
ségképpen elmondjuk, hogy az idei már a 
nyolcadik zamatos buli, tehát – ha minden 
jól megy – két év múlva már a tizedik Zamat 
Fesztiválon kóstolgathatunk, ízlelgethetünk.

Ahogy korábban, most is jelentős fel-
hozatal várható pálinkákból is. A zenére 
vágyók közül pedig az EDDA az idősebb, 
a Wellhello pedig a fiatalabb generációk 
képviselőit kápráztatja majd el. 

Fodor Guszti programozó ismerősöm 
kért meg rá, feltétlenül említsük meg, meny-
nyire tetszik neki, hogy az esemény honlap-
ján a betöltés alatt egy csinos, már láthatóan 
megsült kolbász pörög körbe-körbe. Guszti, 
aki híresen kukacoskodó alak, csak annyit 
kifogásolt, hogy miért csak egy, miért nem 
kettő, azaz egy pár látható e remek ennivaló-
ból. Eh, Guszti, neked semmi sem elég jó…

Egyenek, igyanak, érezzék jól magukat!
Pöschek-Varga Ágoston

egy kicsit, mert magával hozta a barátnőjét, s úgy okoskodott, ha 
mindketten jogosultak ötven százalékkal olcsóbban utazni, minek 
vegyenek két jegyet. Ezért egy teljes árú menetjeggyel utaztak, amit 
a kalauz nem fogadott osztatlan örömmel. rövid diskurzus után 
azonban kiderült, hogy a Debrecenben lakó jegyellenőr is készül 
a fesztiválra, ráadásul az ő kedvenc bandája is a Vad Fruttik, így 
szombaton este már együtt pörögtek a nagyszínpad előtt és üvöl-
tötték Likó Marcell világfájdalommal terhelt dalszövegeit.

Egy szó, mint száz, itt mindenki megtalálhatta a kedvére való 
programot. stenker Endre barátom, aki tagja az Adrenalinfüggők 
országos Egyesületének, tizenötször bungee jumpingolt. A végén 
már eltiltották és hatóságilag tartották távol, mert orvosai szerint 
fennállt annak a veszélye, hogy szervezete nem tolerál még egy 
adrenalinlöketet. Endre a fejére szerelt apró kamerával dokumen-

tálta is ugrásait, s a képsorokat lelassítva, majd egymás után fűzve 
kísérleti filmet alkotott „A kötél végén” címmel. Műve nagy sikert 
aratott a szingapúri Kísérleti Filmfesztiválon, hiszen elnyerte a 
Nemzetközi Tipikus Filmkritikusok különdíját. Nem fogják elhinni, 
mi járt a díjhoz. Egy bungee jumping ugrás a szingapúri kormányzói 
palota hatvanhatodik emeletéről. Endre lapzárta után érkezik haza, 
s mi mindenképpen megkérdezzük őt, hogyan zajlott az esemény.

Most ugorjunk mi is, ahogy Pósalaky bácsi mondta a kis Nyilas 
Misinek, és lélekben már készüljünk a jövő évi fesztiválra. sajnos 
arról még nem tudunk beszámolni, kik jönnek majd, nincs infor-
mációnk a húzónevekről, de biztosíthatjuk a Campus-fanokat, 
érdemes lesz várni. 

Addig is, puszi és ölelés mindenkinek!
Sterbinszky András
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A Kossuth-díjas énekes-dalszerzővel még júniusban beszélgettünk 
jubileumi kötetének, a Visszaszámlálás megjelenésének az alkalmá-
ból. A debreceni Nagyerdei Víztoronyban tartott könyvbemutatóval 

egybekötött sajtótájékoztatón, ahol közelgő koncertjeinek hely-
színeit is megtudhattuk, többek között a könyv címének értelme-

zéseiről, valamint az idő múlásához fűződő viszonyáról is 
kérdeztük őt. Ákos a Debreceni Egyetem nagyszabású 
tanévindító stadionshowján, a yoUDay-en is fellép – a 

szeptember 26-án tartandó rendezvényre, valamint 
a nyári szünidőre való tekintettel szerkesztőségünk 
úgy határozott, hogy pár héttel a koncert előtt teszi 

közzé az interjút. Így nemcsak azok olvashatják 
a cikket, akik a könyv iránt érdeklődnek, hanem 

azok is, akik a közeljövőben debreceni 
Ákos-koncerten szeretnének részt venni. 

EÉ: – Emlékezőkönyv, memoár, napló – több műfaj felől is 
közelíthetünk Visszaszámlálás című új kötetedhez. Te mit 
tartanál a legideálisabb műfajmegjelölésnek? 

– Bár a kronológia meghatározó, a naplószerű tételes-
ség mégsem jellemző erre a kötetre. Több olyan szöveg 
is helyet kapott benne, amelyek stílusjegyei leginkább 
az anekdoták világát idézik. Az évek során minden-
kinek kialakul egy sztorikészlete: ezek a történetek az 
ismétlések, újramondások révén csiszolódnak és sajátos 
módon rögzülnek. Az talán elmondható, hogy ez a 

fajta közvetlenség korábban nem volt jellemző rám. Az 
írások vallomásos, vállaltan szubjektív hangvétele, a szövegek 

mellett szereplő családi képek is ezt a hatást erősíthetik. 
EÉ: – A cím a szövegek keletkezési körülményeit is 

jelöli, hiszen ötven nappal az 50. születésnapod 

Interjú Kovács Ákossal
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előtt kezdted el megjelentetni őket. Másrészt viszont a szónak van 
egy negatív töltete is, hiszen általában valaminek a végére utal...

– A korábbi könyvbemutatókon, sajtótájékoztatókon is tö-
rekedtem arra, hogy eloszlassam az aggodalmakat: nehogy azt 
higgye valaki, hogy visszaszámolok! ugyanakkor nem árt tuda-
tában lenni annak, hogy az élet nem végtelen út. Ha valaki látta 
a jubileumi akusztikus műsorunkat, akkor felfigyelhetett arra, 
hogy az Egyetlen hívó szó elég című dalt szétvágtuk, és az így 
elkülönített részeket a műsor más-más pontjain játszottuk el. A 
születésről szóló első strófával indult az előadás, a szerelmi témájú 
középrész zárta az első felvonást, majd az öregségről szóló befe-
jező rész a főműsor záróakkordjaként hangzott fel, utalva az élet 
végességére. De a Visszaszámlálás cím csak a közösségi oldalon 
indított bejegyzéssorozatra utal, ötven nappal az ötvenedik szüle-
tésnapom előtt kezdtem el napi rendszerességgel publikálni ezeket 
a szövegeket-képeket: a születésnapig számoltunk így vissza. A 
követőimnek tetszett az ötlet, és viszonylag hamar felvetődött 
a hozzászólásokban, hogy szívesen forgatnák könyv alakban is 
a visszaemlékezéseket. Ennek hatására született meg a könyv, 
jelentősen kibővített szöveg- és képanyaggal. 
EÉ: – A visszatekintést a múltaddal való számvetés vezérelte? Vagy 
egyszerűen csak fel akartad eleveníteni az életed legfontosabb 
momentumait? 

– Az ilyen kerek évfordulók akkor is számvetésre késztetik az 
embert, ha kézzel-lábbal tiltakozik ellene. szerintem lehet ezt ele-
gánsan, öniróniával is kezelni, magam is így próbálok hozzáállni. 
szeretek munkával ünnepelni: alig ért véget az Arany-emlékév, 
amelynek keretében a költő verseiből összeállított színházi esttel 
jártam az országot-világot, máris indultak a tavaszi, akusztikus 
estek próbái. Aztán – húsz sikeres jubileumi előadást követően 
– megkezdődött a fesztiválszezon, amelyre ismét új programot, 
új hangzású műsort állítottunk össze, a zenekart is megújítottuk.
EÉ: – A kötet olvasása során az az érzésem volt, mintha a képek 
és a szövegek összerendezésekor megkísérelted volna közös neve-
zőre hozni az alkotó embert, a színpadi személyiséget, valamint a 
magánembert. Ez tudatos törekvés volt vagy a vállalkozás jellege 
eredményezte? 

– Ez biztosan nem volt tudatos. Vagyok alkotó- és magánember 
is, a kettő nem különbözik olyan nagyon, ezt híven tükrözik a 
szövegek. Már azt is meglepődve és némi távolságtartással figye-
lem, ha bizonyos elemzők korszakokra osztják az elmúlt harminc 
év dalait. Elhunyt szerző esetében is veszélyes a korszakolás, én 
ráadásul még élek, és nem korszakokban mérem az életet. Van-
nak teendőim, feladataim, megnyugtat, ha tehetem a dolgomat, 
és hálával tölt a munkámat körülvevő figyelem. Ha a közönség 
együtt rezdül az előadással, az fantasztikus dolog. Ez ad értelmet az 
egésznek. Minden más ehhez képest mellékes. Harminc év után is 
csodának élem meg, ha az alkotómunka bonyolult és koncentrált 
folyamata végén megjelenő dalok megtalálják a közönségüket. 
Érdekes időről időre rádöbbenni, hogy nem a fióknak ír az ember, 
hanem hús-vér embereket érint és mozdít meg egy-egy gondolat. 
Ez az igazi jutalom. 
EÉ: – Ez nem az első köteted, korábban adtál már ki verseskötetet 
és fotóalbumot is, költőként, íróként, zeneszerzőként, előadóként 
egyaránt számon tartanak. Te hogyan tekintesz magadra? 

– Ez nem fontos. Nem vagyok rendező, de rendeztem már sok 
videoklipet. Többször játszottam színházban, most akkor színész 
vagyok? Írok verseket, prózát is, de nem töröm a fejemet azon, 
hogy mikortól számítok írónak. Az akadémiák és a klikkek világá-

ban is csak az avatja alkotóvá az embert, hogy hittel, lelkesedéssel, 
magas színvonalon próbál létrehozni valamit. Az külön öröm, ha 
még sikeres is ezzel.
EÉ: – Egy, a közelmúltban elhangzott rádióinterjúban azt nyilat-
koztad, ez a könyv arról szól, hogy jó élni. Hogyan indulsz neki a 
következő ötven évnek? 

– Lehet, hogy rosszul értelmezem, de a modern művészet 
többnyire arról szól, hogy az élet mocskos, fájdalmas, gyötrel-
mes kaland, és a végén ráadásul még meg is halunk. olvasóként, 
színházba járóként és kreatív emberként is arra jutottam, hogy 
számomra csak az a művészet, ami reményt ad. Még olyan korban 
és szituációban is, amikor nincs remény. József Attila úgy üdvözli 
Thomas Mannt, hogy „az igazat mondd, ne csak a valódit”. Tehát 
szerinte az igazság magasabb rendű a valóságnál. A valóság az, 
hogy kínban és vérben születünk, végigküzdjük az életet, aztán 
meghalunk. Az igazság pedig az, hogy senki sem véletlen, az élet 
csoda, és nem ér véget a halálban. Legyek bármennyire tévelygő és 
gyarló ember, ebben akarok hinni, és ennek az igazságát szeretném 
élni. Minden áldott nap.

Juhász Tibor
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TERMÉSZETESEN

„minden együttmegy” – így szól a negyedik alkalommal 
megrendezett gyüttment Fesztivál szlogenje, amin a DEHÖK 
Környezetvédelmi Bizottságból többen is részt vettünk. A min-
den évben más és más faluban sorra kerülő esemény helyszíne 
ezúttal a festői Zebegény volt. A rendezvény egyik fő célja, hogy 
népszerűsítse a vidéki életmódot.

A gyüttment Fesztivál magyarország első Zéró Hulladék feszti-
válja! A szórakozni vágyóknak maguknak kellett gondoskodniuk 
többek között a tányérról, evőeszközökről és a pohárról is. A 
szervezők kérték a natúrkozmetikumok alkalmazását, így nem-
csak a hulladékmentességgel járultunk hozzá a környezetünk 
megóvásához, hanem mosdás során sem juttattunk káros anya-
gokat a felszíni vizekbe. A vizek védelmére a közösségi mosogatás 
alkalmával is figyeltek, ugyanis erre a célra csak természetes alap-
anyagú tisztítószereket használhattunk. A hagyományos mobil 
vécék helyett alomszékek (komposzt vécék) voltak, amellyel a talaj 
minőségének javítását tették lehetővé a résztvevők.

Számos előadáson voltunk jelen, és rengeteg értékes informá-
cióval gazdagodtunk, a talajműveléstől kezdve a zöld építkezési 
módon át, egészen az önellátó életmódig. Kézműves progra-

„MINDEN EgyÜTTMEgy!”

Ilyen volt a gyüttment Fesztivál

mokon vettünk részt: kosarat fonhattunk, sámlit készíthettünk, 
vályogfalat építhettünk, a programok bőségéből alig tudtunk 
választani. A fesztivál magával ragadó hangulatát tovább fokozta, 
hogy ritmusból sose volt hiány. Nemcsak a Várkonyi Csibészek 
műsora nyűgözött le minket a zene iránti szeretetükkel, hanem 
a „közösségi zenélések” is felejthetetlen élményt nyújtottak. talán 
ez volt az, ami leginkább megértette velünk, hogy minden igazán 
jó dolgot csak együtt tudunk elérni.

leírhatatlan az élmény, amivel gazdagodtunk a fesztiválnak 
köszönhetően, így mindenkit arra buzdítunk, hogy jövőre legyen 
ő is „gyüttment”, és tapasztalja meg azt, hogy minden jó cél el-
érése csak együtt megy.

Írta: Pálfi Zsuzsa bizottsági elnök

Új fióka

A Debreceni Állatkertben 
a zöldszárnyú ara papagá-
joknál újabb fióka kelt ki 
tavasszal, és augusztusban 
repült ki először az odújá-
ból. A Földünk legnagyobb 
testű papagájféléi közé tar-
tozó arákat jelenleg első-
sorban az élőhelyvesztés és 
a nagyfokú illegális keres-
kedelem fenyegeti. mind-
két faj szerepel a természetvédelmi Világszövetség 
(iUCN) kihalással fenyegetett fajok vörös listáján.
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A DEHÖK Környezetvédelmi Bizottsága idén is lehetőséget 
kapott arra, hogy saját standdal képviseltesse magát a Campus 
Fesztiválon.

mindennap más és más programmal készültünk az érdeklő-
dőknek, természetesen a környezettudatosságot és fenntartha-
tóságot szem előtt tartva. Így került sor fürdőbomba készítésére 
is, melyhez egyszerű, könnyen beszerezhető, ugyanakkor min-
denképpen környezetbarát hozzávalókat használtunk fel. Főleg a 
gyerekek körében volt ez nagyon népszerű, hiszen melyik gyerek 
ne szeretné bepiszkolni a kezét. 

Nagyon fontosnak tartjuk, hogy a manapság eluralkodó, 
hatalmas méreteket öltő, műanyag okozta problémákra alterna-
tívákat tudjunk ajánlani a hétköznapokra. Ezért csatlakoztunk a 
műanyagmentes Július programhoz, melynek keretében az egy-
szer használatos műanyagok helyett a tartósabb igénybevételű 
tárgyakat népszerűsítettük.

Pénteki főprogramunk vászonszatyorfestés volt. mindenki 
megtarthatta az általa kicsinosított táskát, amivel bármikor be-
vásárolhat, így nincs szükség külön nejlonszatyorra.

Az utolsó napon hennafestés volt a főprogram. Az itt meg-
alkotott motívumokkal is a természetet, a természetességet 
szerettük volna hangsúlyozni, így főképp virág- és állatmintákkal 
dolgoztunk.

mindezek mellett azonban több, kisebb feladattal is készül-
tünk. Kvízeket tölthettek ki az érdeklődők, melyeknek szerencsés 
megfejtői minden nap végén egy ajándékcsomaggal gazdagod-
tak. A díjakat is mi magunk állítottuk össze, szintén azzal a céllal, 

Nagyon érzékeny bőröm van, ezért szá-
momra rendkívül fontos, hogy mit kenek 
magamra. mindezt az arcápolás esetében 
is szem előtt tartom. 

Szeretem, ha szellőzik a bőröm, és nem 
különösen szoktam a szemceruzán kívül 
más sminkterméket használni. Van úgy, 
hogy a szemem se húzom ki, de a nap vé-
gén mégis üdítően hat az arcom lemosása. 
Smink nélkül is éppen elég kosszal érintke-
zik a bőrünk, így mindenképpen javasolt 
ebben az esetben is arctisztító használata. 

Nagyon sok neves cég termékét kipró-
báltam, de jó idő eltelt, hogy kitapasz-
taljam, mi lenne bőrömnek a legjobb. 
Számtalanszor égett a bőröm, és ki is 
vörösödött. Ezt nem gondolom, hogy 
túlságosan normális...

Nagy Réka (Ökoanyu) könyvében talál-
koztam egy kétfázisú, roppant egyszerűen 
elkészíthető lemosórecepttel. Semmi tar-
tósítószer, színezék, alkohol és egyéb nya-
lánkság nincs benne. mit veszíthetek vele? 

ZölDEn fesztiváloztunk! 

ARC- ÉS SMINKLEMOSó HÁZILAg

hogy maradandó tárgyakkal jutalmazzuk a versenyzőket. magát 
az ajándékot is a Bizottság logójával ellátott vászontáskában 
adtuk át, ebben többek között póló és kulacs is szerepelt.

A vetélkedőn kívül játékos feladatokat is kipróbálhattak a 
hozzánk látogatók. A gyógy- és fűszernövény-felismerést illat 
alapján, a különböző termények, magok felismerését pedig 
tapintással nyomozhatták ki a próbálkozók.

Örömmel tapasztaltuk, hogy az emberek érdeklődőek, és 
ami a legfontosabb, a gyerekek nagyon nyitottak. Fontos, hogy 
a fiatalokkal meg tudjuk értetni, miért is van szükség arra, hogy 
odafigyeljünk a környezetünkre, hiszen ők jelentik a jövőt. Ha 
már a korai éveikben értelemszerűnek tekintik a ma is sokszor 
még nyűgként kezelt megoldási javaslatokat (szelektív hulladék-
gyűjtés, műanyagok kerülése, pazarlás), a világ problémái máris 
sokkal kisebbek lennének.

Írta: Szabó Fruzsina Magdolna bizottsági tag

Néhány hónapja kipróbáltam, és azóta is 
ezt használom. A szőlőmagolaj amellett, 
hogy megküzd a szennyeződéssel, egyben 
a bőrt is ápolja. A víz és olaj aránya pedig 
éppen megfelelő, így nem kell attól tartani, 
hogy arcunk lemosása után kellemetlenül 
olajos marad a bőrünk. 

RECEPt:
– 100 ml-es üvegcse (én egy korábban 

használt sminklemosós üveget használ-
tam fel erre a célra)

– kb. 80 ml levendulavíz vagy sima fel-
forralt, majd lehűtött csapvíz (én utóbbit 
használtam) :)

– 2 evőkanál szőlőmagolaj (nekem 
egy szőlőmagolaj-lenmagolaj keveréket 
sikerült beszereznem, és így is szuperál ;) )

A hozzávalókat össze kell önteni az 
üvegcsébe, és voila, használható is. min-
den használat előtt rázzuk fel és utána 
vigyük fel az arctisztító korongra!

Írta: Szentpéteri-Nagy Veronika 
bizottsági alelnök
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Az Egyetemi Élet folyamatosan várja verseiteket, prózáitokat a szepszelet@gmail.com-ra vagy a szerkesztőség címére!

SZÉP-SZElEt

Piac utcai 
felhőkarcoló –
Ölveti László

felvétele

Piros Andrea Zsuzsanna versei
A fekete hattyú

Egy átható mosoly,
egy türelmes óhaj.

száll a térben,
mint megszeppent sóhaj.

Mondd, hogy menni fog!
Meg tudom csinálni!...

dadogva dobban...
Nem kell úgy zihálni!

Fellibben a függöny
s egyedül állok.

Másodperc töredéke
fél éves álmok...

A fény vakít,
a közönség elnyel,
karom a testemtől

óvatos felkel.

„Premiere en bas”
el nem felejtem!

s karomat testemre
bársonyként leejtem.

A közönség vár.
Én is várok.

Debussy felcseng
„plie”-re váltok.

Csak még egy „allonge”,
csak még egy „arabeszk”

szenvedélyesb’,
spanyol pikareszk.

Feszítsd a lábad!
Éld át az álmod!

Fekete hattyúként
égbe kell szállnod!...

Mily kecses, mily szép
a balerina teste

oly légis, oly súlytalan
fekete repte.

Mikor földet ér
azonb’ remeg a lába

a siker ízétől
részegen KÁBA!

Majd kétségbeesés szikrája
lobbantja lángra,

akár szállt volna, madár
törékeny ágra.

s megdermedt!
Keze ugyanazon pózban,

mint első szerelmes
az első csókban.

Debussy néma,
mint játszatlan fagott,

ki a hattyútól bősz,
dús pofont kapott.

Ütemes dobbanás
szorult el testben...
Közönség tapsára

felengedt’ csendben.

s egy meghajlás, egy intés
egy megkönnyebbült sóhaj.

Fütyörészés, taps zápor...
Egy valóra vált óhaj!

Marionette-bábu

Mintha élnél, mozgatlak téged
ámítod hős francia néped.

Arcodon mosoly, lehunyva pillád
nem fenségesebb Csokonai, Lillád!
Mint önálló ember, hajlítja térdét,

feszíti fekete üszkös kérgét,
de mindhiába!

Mosolya szemfényvesztő álom.
Fájdalom jelét rajt nem találom.
Mikor kapálódzik nevetés torka
ő akkor sem más csak sziporka.
Jól öltöztetett, idealizált álom,

átlépve gyermek csenevész máson
egy pókhálónyi fonal száron

a mesésnél mesésebb francia bálon!
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A színházakban nyáron csönd van és nyugalom, min-
denki az évad fáradalmait és nehézségeit piheni ki. A 
Debreceni Egyetemi Színházban ez egyáltalán nem így 
van. A közhiedelemmel ellentétben tagjaink nyáron is 
nagyon aktívak voltak.

A DEsZ közönsége nem szenvedett hiányt programokból, le-
gyen szó fesztiválokon fellépésekről (a Vígkarma előadása, az ÜBÜ 
FC – A Döntő járt Zsámbékon, a Bánkitó Fesztiválon és a PAD 
utcafesztiválon, illetve a Karma Kabaré a Múzeumok Éjszakáján 
Debrecenben) vagy nyári színpadi előadásokról (Gyöngy Dániel: 
Fehér, simon Attila: mozArT, Weiner sennyey Tibor: Diogenész – 
játszotta: Formanek Csaba –, ADY-ák színpad: shakespeare Boys) 
és persze a síkfőkúti workshop idén sem maradt el. 

Mindezek mellett a DEsZ tagjai újabb szerepben is kipróbálták 
magukat: többen is önkéntesként drámafoglalkozásokat tartot-
tak a Vörösmarty Általános Iskola nyári táborában júliusban és 
augusztusban.

A táborban általános iskolás, hátrányos és nem hátrányos 
helyzetű családokból érkező gyermekek töltötték a nyár egy részét 
– volt, aki akár három-négy hetet is. Kis csapatunk tisztában volt 
a korcsoport és a gyermekek szociális hátterének sokféleségével, 
igyekeztünk ennek megfelelően kiválasztani a feladatokat. A 
táborban a szabad játék és az irányított foglalkozások, illetve az 
étkezések egymást váltó ritmusa határozta meg a gyerekek idejét 
és tevékenységét. Az irányított foglalkozásokra csak az ment be, 
aki akart, így nulladik lépésként – miután a kiválasztott helyszínt 
berendeztük – mi magunk is toborzásba kezdünk. A kialakult 
csoportokból olykor kilépett egy-egy, kevésbé aktív tag; ez álta-
lában elősegítette, hogy a drámajáték végére összekovácsolódjon 
egy együtt játszani tudó csapat. 

A DEsZ képviselői kéttípusú drámafoglalkozást tartottak, Ko-
vács Edina és orosz Csenge komplex drámafoglalkozást állítottak 
össze, La Fontaine A tücsök és a hangya című meséjét dolgozták 
fel. A komplex drámafoglalkozás jellemzője, hogy egy mese, tör-
ténet adja a játék keretét, teremti meg a dramatikus távolságot, s a 
játszó gyerekeknek a történet egy pontján, valamilyen konfliktus-
helyzetben döntést kell hozniuk. Ez esetben a kontextusteremtő 
játék (közös rajzolás) és a hangyaboly megjelenítését követően a 
játék csúcspontján a „hangyák” arról döntenek, hogy a télen fázó, 
éhező tücsköt megsegítik-e valahogyan. A táborban kialakult 
csoport egy része azonban már nyáron elhagyta a hangyabolyt, és 
elment „bulizni” a tücsökkel. Így a többieknek a hűtlen társaikról 
is dönteniük kellett: nagy vita után azzal a feltétellel fogadták 
vissza őket (és a tücsköt), hogy kitakarítják a teljes hangyavárat, 
és közösen megtanítják a tücsköt gyűjtögetni, előre tervezni.

Gál Marianna, sándor Zita és Tóth réka egymáshoz lazán 
kapcsolódó feladatokból álló drámafoglalkozásokat tervezett. 
Az órák felépítésében közös volt, hogy mozgásos ráhangolódó 
gyakorlatok után koncentrációt, ritmusérzéket és verbális képes-
ségéket (történetmesélést) fejlesztő játékok következtek, majd egy 
rövid ideig tartó szerepjátékkal záródtak. A foglalkozásvezetők a 
másfél órás időkeretet meghaladó mennyiségű játékkal a tarso-
lyukban érkeztek a helyszínre, s a résztvevők számától, korától, 
a foglalkozás dinamikájától függően döntöttek a gyakorlatokról.

Azt hiszem, minden DEsZ-önkéntes úgy érzi, hogy a felmerülő 
kisebb-nagyobb akadályok ellenére élménydús és izgalmas, sőt, 
hasznos és eredményes órát tartott. Ebbéli reményüket megerősíti, 
hogy a gyerekek szinte minden foglalkozás után kérték, hogy 
játsszunk még tovább (volt, aki vezetők nélkül folytatta a játékot), 
illetve kérdezték, hogy mikor jövünk legközelebb. Az élmények, 
amiket kaptunk – például az éléskamra ajtajára szuperszonikus 
zárat építő, azt számítógéppel vezérlő hiperintelligens hangyák 
tevékenykedésének követése; vagy a békagyűjteménnyel büsz-
kélkedő békaspecialista békákról szóló beszámolója – biztosíték 
arra, hogy ha lesz rá alkalmunk, jövőre is megyünk drámafog-
lalkozásokat tartani.

Szita, deszinhaz.hu

Játszani és játszatni – önként
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Napjainkban a hazai folyók jelentős része már teljesen vagy 
részben szabályozott, illetve árterük gátak közé van szorítva. A sajó 
viszont hazánk egyik legkisebb mértékben szabályozott folyója, 
melynek magyarországi szakasza mentén a fontosabb mederren-
dezési munkálatok hiánya vagy hibás kialakítása miatt napjainkban 
is intenzív kanyarulatfejlődés 
zajlik. A folyamat jelentős 
mezőgazdasági károkat okoz, 
ugyanis egyes kanyarulatok 
külső ívén, oldalirányban 
akár évi átlagosan 5-10 mé-
ternyi, főként szántóföldi 
művelés alatt álló partfalat 
pusztít el a folyó. A folya-
mat okainak feltárása és az 
esetleges megoldási javasla-
tok kidolgozása érdekében 
a jelenkori folyóvízi felszínformálás komplex elemzése szükséges. 
Manapság ez a geoinformatikai eszközök alkalmazásával hatéko-
nyan elvégezhető, így a hosszú és rövid távú folyófejlődés hatásai, 
veszélyei időben megállapíthatóak. 

A Természetföldrajzi és Geoinformatikai Tanszéken 2014-ben 
kezdtük meg a sajó folyó mederfejlődési dinamikájának vizsgálatát. 
Első lépésként geoinformatikai adatbázisba rendezett archív katonai 
légi felvételek, valamint digitális ortofotók segítségével rekonstru-
áltuk és számszerűsítettük az utóbbi közel hatvan év kanyarulatfej-
lődési tendenciáit a teljes magyarországi szakaszon. Az elemzések 
során kijelöltük azokat a legintenzívebben fejlődő szakaszokat, 
amelyek területén részletesebb monitoringvizsgálatok szüksége-
sek. Az ilyen mértékű partpusztulás térképezését pilóta nélküli 
légijármű-rendszerekkel, vagy a köznyelvben elterjedt kifejezéssel 
élve, drónokkal végezzük. Ezek a kis méretű repülő eszközök már 
kiváló minőségű kamerával vannak felszerelve, amelyekkel prog-
ramozott repülési tervek alapján légifotó-sorozatokat készítünk. 
Az alapadatokból ún. fotogrammetriai eljárások segítségével 
háromdimenziós digitális felszínmodellek, valamint pontos mé-
résekre alkalmas ortofotó-térképek készíthetők. A munka másik, 
elengedhetetlen része a speciális földi illesztő pontok kihelyezése 
a terepen. Ezeket nagy pontosságú GPs-eszközök alkalmazásával 
mérjük fel, majd a drónok által készített képeken is bejelölésre 
kerülnek. Ez az eljárás teszi lehetővé a modellünk valós koordináta-
rendszerbe történő elhelyezését. A kazincbarcikai, sajószentpéteri, 
ónodi és nagycsécsi mintaterületeken az utóbbi években három 
geoinformatikai terepgyakorlatot is szerveztünk, ahol a hallgatók 
testközelből sajátíthatták el a mérőműszerek használatát, valamint 
bekapcsolódhattak egy fontos kutatási projektbe is.

Az eddigi eredményeink birtokában ismerjük a folyó korábbi 
viselkedését, folyamatosan figyelemmel kísérjük a jelenlegi folya-
matokat is, végső célunk azonban egy olyan iránymutatás vagy 
előrejelzés, melyet a Vízügyi Igazgatóságok felhasználhatnak a 
megelőzésre és a már bekövetkezett károk enyhítése érdekében, így 
további új elemzések kivitelezésébe kezdtünk. A parterózió-veszé-
lyeztetettségi indexek meghatározásához a partfalak tulajdonságait 
számszerűsíteni kell, melyek közül a leglényegesebbek a partfal ma-

gassága, a part menti vegetáció gyökérzetének mélysége és sűrűsége, 
a partbiztosítás mélysége és jellege, a partfal dőlésszöge, a partfal 
rétegzettsége és szemcseösszetétele. A terepgyakorlatok során fú-
rásmintákat vettünk a partfalakból, hogy megállapítsuk az egyes 
szakaszok partfalainak talajtani sajátosságai és a pusztulás mértéke 
közötti kapcsolatot. A többi paraméter számszerűsítése érdekében 
a repülő drónokkal ellentétben ún. földi közel-fotogrammetriai 
módszereket teszteltünk. A digitális tükörreflexes fényképezőgép 
felvételeiből készített fotorealisztikus pontfelhők alapján ugyanis 
meghatározhatóak és digitalizálhatóak a vegetáció és a rétegzettség 
jellemzői. 

A folyók kanyarulat-fejlődésében alapvető jelentőségű a hidro-
lógiai tényezők térbeli és időbeli változása. Vizsgálataink során ko-
rábban kimutattuk, hogy a sajó menti partpusztulás mértéke szoros 
kapcsolatban áll a vízhozam ingadozásaival. Az egyes különálló 
kanyarulatok részletesebb elemzése érdekében viszont szükséges a 
mederfenék feltérképezése és a helyi áramlásviszonyok vizsgálata. 
A Hidrobiológiai Tanszékkel közösen ezt a munkát egy ultrahangos 
medertérképező csónakkal kezdtük meg a nyár folyamán.

Bertalan László egyetemi tanársegéd,
doktorjelölt, DE Földtudományi Intézet, 

A kutatás az Emberi Erőforrások Minisztériuma ÚNKP-17-3 kód-
számú Új Nemzeti Kiválóság Programjának támogatásával készült. 
A kutatást az EFOP-3.6.1-16-2016-00022 számú projekt támogatta. 
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Szociális Alap 
társfinanszírozásával valósult meg.

Drónok a tudomány szolgálatában
A pusztuló folyópartok vizsgálata geoinformatikai módszerekkel
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A MoDEM falai között másfél évszázad nemzetközi művé-
szettörténete tárul fel. A június 19-én megnyílt Impressziók című 
tárlaton az egyetemes művészettörténet legjelentősebb művészeinek 
alkotásai között barangolhatnak az érdeklődők. Többek között 
Courbet, Corot, Monet, Degas, Picasso, Lichtenstein, Warhol 
remekeit szemlélve nemcsak az impresszionizmusról, valamint az 
azt megelőző, illetve folytató irányzatok stílusjegyeiről kaphat képet 
az érdeklődő, de a képzőművészet kifejezési módjainak, valamint 
a művészek szemléletmódjainak változásairól is. 

A kiállításon látható több mint ötven alkotás (olajfestmények, 
akvarellek és grafikák stb.) a Johannesburgi Művészeti Galéria 
tulajdona. Ezek a képek ebben az összefüggésben, a legnagyobb 
képzőművészek produktumait az impresszionizmus stílusirányzatát 
központba helyező szervezőelv által rendezve, Magyarországon a 
MoDEM-ben láthatóak először. A kiállítás jelentőségét és exk-
luzivitását a megnyitó alkalmából tartott tárlatvezetés időpontja 
is hangsúlyozta – a sokak által az „évtized debreceni tárlatának” 
tartott látványosság éjszakai idegenvezetéssel kezdődött, Horányi 
Attila esztéta, a Moholy Nagy Művészeti Egyetem docense segített 
értelmezni a képek közötti kapcsolódásokat, valamint a reprezentált 
művészeti tendenciákat. És ha már az exkluzivitásról van szó, az 
sem mellékes, hogy egy tízmilliárd forintra biztosított kiállításról 
van szó, vagyis a képek értéke megkövetel bizonyos biztonsági 
intézkedéseket. Ha negyven centiméternél közelebb hajolunk az 
alkotásokhoz, becsipog egy riasztókészülék, jelezvén a műtárgyak 
sérülékenységét. Ez azonban nem jelenti azt, hogy csökkenne az 
élvezhetőségük: a falak színei, a megvilágítások, valamint a képek 
közötti távolságok egyaránt lehetővé teszik az elmélyült és/vagy 
kontemplatív befogadást, sőt erőteljes hangulatiságukkal inkább 
termékenyen járulnak hozzá az értelmezéshez.

A nemcsak debreceni viszonylatokban jelentős kiállítás az eredeti 
elképzelések szerint csak szeptember 23-áig volt megtekinthető, de 
a nagy érdeklődésre való tekintettel a szervezők meghosszabbították 
a látogathatóság idejét két héttel. Így akinek eddig nem volt alkal-
ma megnézni a részleteiben is rendkívül gazdag, eseményszámba 
menő tárlatot, e cikk megjelenése után is lesz lehetősége pótolni a 
mulasztását. 

fotó: modemart.hu

Impressziókra fel! 
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Indulás előtt előkészítő órákon ismerked-
tünk utunk helyszínével, az ott lakó embe-
rekkel. sok kiselőadással, verssel készültünk, 
ajándékokat gyűjtöttünk.

Az első napon megismerkedtünk Nagy-
várad nevezetességeivel, megmásztuk Vár-
sonkolyos hegyeit, jártunk a Király-hágón. 

Június végén felavatták a DEAC-DAK 
Egyetemi Asztalitenisz Központot a 
Nagyerdei Stadionban. A mintegy 700 
négyzetméteres létesítményben 15 
asztalon sportolhatnak az igazolt és 
amatőr pingpongozók, valamint az 
egyetemisták is. 

A Nagyerdei stadion déli oldalán kiala-
kított edzőcentrumra mintegy 120 millió 
forintot fordítottak. Bács Zoltán kancellár 
az avatóünnepségen elmondta, hogy a 
beruházást a magyar állam is támogatta. A 
létesítmény a Magyar Asztalitenisz szövet-
ség által odaítélt 40 millió forintos állami 
támogatásból, valamint az egyetem által 
biztosított 80 millió forintból épülhetett meg 
a stadionnak egy olyan területén, melyet 
nem kifejezetten erre a célra álmodtak meg.

– Az egyetem itt is bizonyította a sporthoz 
való pozitív hozzáállását, a várossal való 
együttműködését és a konstruktív gondol-
kodását, ami egy újabb sportág debreceni 
fejlődéséhez fog hozzájárulni – hangsúlyozta 
Bács Zoltán, aki köszöntőjében beszélt a lé-
tesítmény komplexitásáról is. – A Nagyerdei 
stadion a sport és a szabadidő szentélye, és 
azt hiszem, működése példaértékű Magyar-

Természetjárás a legendás Erdélyben

Megnyílt az asztalitenisz-központ

szállásunk Kalotaszentkirályon, falusi ven-
déglátó családoknál volt. Megismerhettük 
életüket, az igazi vendéglátást, jókat ettünk 
a házias ízekkel elkészített fogásokból.

A második napon Magyarvalkón, a 
református templomban sokat tudtunk 
meg az építészetről, a hitéletről, Kalotaszeg 

országon. Önmagában is azt mutatja, hogy 
érdemes volt ide stadiont építeni, és érdemes 
volt ilyen átgondoltan egyéb szolgáltatásokkal 
megtölteni – fogalmazott a kancellár, aki egy-
ben reményét fejezte ki, hogy a DEAC-DAK 
összefogásból kialakuló asztalitenisz-szak-
osztály is hazánk egyik legnagyobb sportági 
szakosztályává válhat.

Az avatóünnepségen részt vett az Emberi 
Erőforrások Minisztériumának sportért 
felelős helyettes államtitkára, sárfalvi Péter 
is, aki szerint párját ritkítja az egyetemi 
asztalitenisz-központ.

– sok városban jártam már, és sehol nem 
tapasztaltam ilyen és ehhez hasonló sportos 
összefogást. Nagyon gratulálok a Debreceni 
Asztalitenisz Klubnak, remélem, hogy ebben 

népművészetéről. A sárkányok kertjében a 
legendák és a felszínformáló erők hatása ra-
gadott el bennünket. A parázson sült kürtős 
kalácshoz saját munkánkat is felajánlottuk.

A harmadik napon a Tordai-hasadék és a 
sóbánya varázslatos világa várt bennünket. 
Másztunk magasra, leszálltunk a mélybe, 
minden erőtartalékunkat kihasználtuk. 
sokat megtudtunk a karsztosodásról, a 
sóképződésről, és újabb legendákkal ismer-
kedtünk.

A negyedik napon bepakolás és a bú-
csúreggeli után az Erdélyi-szigethegységen 
átvágva megelevenedett a jégkor világa: a 
kiskohi Medvebarlangot jártuk be. Az Al-
földre visszatérve Arany János nyomában 
érkeztünk Nagyszalontára. Itt került sor 
megható találkozásra a Béke Királynője 
Gyermekotthon lakóival. Könyvtárukat 
több mint száz kötettel gyarapítottuk, és az 
Alföld terméséből lekvárokkal édesítettük 
meg napjaikat. Felejthetetlen élményekkel 
tértünk haza.

A Debreceni Egyetem Kossuth Lajos gyakorló gimnáziuma és Általános Iskolá-
ja Kossuth utcai feladatellátási helyének hetedikesei 51 fővel május végén a Ha-
tártalanul! program keretében négy felejthetetlen napot töltöttek Erdélyben.

a teremben sok tehetséget fognak felfedezni 
az elkövetkezendő években – bizakodott a 
helyettes államtitkár.

A mintegy 700 négyzetméteres modern 
központ felavatása után bárki ütőt ragadha-
tott, hogy – akár profik ellen is – megmutas-
sa asztalitenisz-tudását. A megnyitón részt 
vettek ugyanis a DEAC-DAK asztaliteni-
szezői, akik az NB II-es csapatbajnokságban 
legutóbb a második helyen végeztek, s céljuk 
a következő szezonra az NB I-es szereplés.

A terem az igazolt versenyzők és az egyete-
misták mellett Debrecen város sportszerető 
közönségét is várja. A DEAC-DAK Egyetemi 
Asztalitenisz Központ megközelíthető az 
uniFit Fitness & Gym Centeren, illetve a 
red & White Klubon keresztül.

Sajtóiroda
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Januárban alapította meg a DEAC a jégko-
rong-szakosztályát, amivel új kilátások nyíl-
tak a debreceni jégkorongsportban, hiszen 
ez az alapja annak, hogy újra felnőtt csapata 
legyen a városnak. A klub nem sokkal később 
sikeresen megállapodott David Musial edző-
vel. A 42 éves, cseh–német kettős állampol-
gárságú edző szerződése 2019. június végéig 
szól, első és legfontosabb feladata pedig az, 
hogy új csapatot építsen Debrecenben. 

 
Májusban az Erste Liga ligaülésén Fodor András 

szakosztályvezető mutatta be a DEAC jégkorong 
szakosztályának prezentációját a Magyar sport 
Házában. Ezen az ülésen a csatlakozni kívánó 
sportszervezetek képviselőinek kellett ismertet-
niük a 2018/19-es évadra vonatkozó terveiket. 
Nem sokkal később a Férfi Ligacsoport tagjai 
egyhangú szavazással jóváhagyták csapatunk indulását az Erste 
Liga 2018/19-es szezonjában, amit ezután a Magyar Jégkorong 
szövetség elnöksége is támogatott.

A csapat július 22-én kezdte meg az alapozást, először csak 
konditermi edzéseket tartottak, majd napi két jeges tréninggel 
készültek. A DEAC jégkorongcsapata élesben először a csehor-
szági ostravában, a Torax Kupa nemzetközi jégkorong tornán 
próbálhatta ki magát. A háromnapos kupán hat csapat vett részt, 
David Musial tanítványai cseh és lengyel együttesekkel találkoz-
tak. A torna első mérkőzésén a DEAC 5:2 arányban alulmaradt 
a házigazda HC rT TorAX Poruba csapatával szemben, majd 
a második találkozón 3:1-re kaptak ki a lengyel bajnokság egyik 
legjobb együttesétől, a JKH GKs Jastrzebietől. Dave Musial azon-
ban elégedett volt a látottakkal, szerinte a csapat javuló játékot 
mutatott, a mérkőzést jó iramúnak tartotta. Az utolsó napon a 
szlovák u20-as válogatott volt az ellenfelük a helyosztó mérkő-
zésen, amelyet az ötödik helyért játszottak. A szlovák válogatottól 
végül 4:1-re kaptak ki, így a hatodik helyen zártak. 

Augusztus végén a DEAC a szintén Liga-újonc schiller Vasas sC 
csapatával játszott oda-visszavágó mérkőzést. Az első összecsapást 
Káposztásmegyeren rendezték, ahol a cívisvárosiak 4:2-re múlták 

felül a fővárosiakat. A visszavágót négy nappal később rendezték 
meg a debreceni Jégcsarnokban, ahol Dave Musial fiai teltházas, 
közönségszórakoztató mérkőzésen ismét győzedelmeskedni tud-
tak az angyalföldiek felett, ezúttal 5:2-es sikert aratva. 

A felkészülés utolsó állomása a Gyilkos-tó Kupa volt, amit a 
DEAC veretlenül nyert meg. Az első találkozón 5:1-re verték meg 
a Csíkszereda csapatát, majd 3:2-re múlták felül a Gyergyói HK-t, 
és végül utolsó meccsükön nagyarányú, 8:1-es győzelemmel zártak 
a steaua rangers ellen. 

Jól sikerült a csapatnak a bemutatkozás az Erste Ligában is, 
szeptember 9-én a Pesterzsébeti Jégcsarnokban, ahol csak bünte-
tőkkel tudta legyőzni a Ferencváros a DEAC jégkorongcsapatát. A 
Debreceni Egyetem legénysége Izaczky és Turcotte révén kétszer 
is vezetést szerzett, ám azt a Fradi mindkétszer kiegyenlítette, így 
maradt a 2-2-es rendes játékidőben, ami egy pontot már biztosan 
jelentett az újonc DEAC-nak. A szétlövésben ezután a debreceniek 
kétszer, míg a hazaiak csak egyszer hibáztak, így a meccset a Fe-
rencváros nyerte. Jégkorongcsapatunk első hazai ligamérkőzését 
szeptember 11-én lapzártánk után játszották a Vasas ellen. 

A DEAC jégkorongcsapatának kerete:
Hetényi Zoltán, Nagy Pé-

ter (kapusok), Berta Ákos, 
Németh Attila, Molnár Dá-
vid, Vincze Péter, Jakub 
Izakcky, Dominik Novotny, 
Márton Koppány, salló 
Barna, szokolov Artyom, 
Kuleshov Vladislav, silló 
Arnold, Hári Norbert (tá-
madók), Hetényi Péter, Jiri 
Behal, Erdei Zoltán, Antal 
Arnold, Darabos Krisztofer, 
Nico Vourijarvi, Kovács 
Bronson Zoltán (védők)

Vona Lilla

Mostantól a jégkorongozóinknak is 
szurkolhatunk
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SPORt

Már javában tart nagypályás labdarú-
gócsapataink idei szezonja, amelyek 
közül a DEAC I. a tavalyi esztendőhöz 
hasonlóan az NB III. Keleti-csoport-
jában, míg a DASE és az előző évi 
megye II-es bajnok, DEAC II. a megyei 
első osztályban próbál szerencsét. 
Futballistáink mellett a futsal szak-
águnk képviselői is belevágtak a 
2018/19-es NB I-es pontvadászatba, 
amely a korábbi kiíráshoz hason-
lóan nagyon komoly erőpróbának 
ígérkezik.

Harmadosztályú együttesünk kisebb 
átalakuláson ment át a nyári pauza során, 
hiszen Vékei, Kincses, Mócsán, Nagy, Ba-
rabás és Tatár sem áll már az idén a sáfár 
László vezette szakmai stáb rendelkezésére. 
Érkeztek azonban új arcok a gárdába: rácz 
Tamás (Tarpa), Kiss László (szeged), Virág 
Aladár (Balmazújváros), Kónya Csaba 
(Nyíradony), Lénárt Gergő (Mátészalka), 
Kerekes Krisztián (Budaörs), Bíró Péter 
(DVsC), Bucz Bence (Tiszaújváros).

A vérátömlesztés után egyelőre felemás-
nak tekinthető kirakatcsapatunk rajtja, hi-
szen a Putnok és a Tiszaújváros elleni 2-2-es 
döntetlenek után egy Nyírbátor elleni 3-1-
es valamint egy sényőn elszenvedett 2-0-s 
vereség következett. Az 5. fordulóban aztán 
megtört a jég: a Gyöngyöst győzték le hazai 
pályán Csúri Bencéék 3-1-re. A hőn áhított 
siker után azonban nem sikerült rajta ma-
radniuk a győztes úton, hiszen a dobogóra 
pályázó Füzesgyarmat otthonában 1-0-s 
vereséget szenvedtek, így hat játéknap után 
a 13. pozícióban tanyázik csapatunk.

A Hajdúhadház, Hosszúpályi, DAsE 
triót móresre tanította, míg a Monostor-
pályi és Hajdúszoboszló gárdáival szemben 
alulmaradt Katona László DEAC II-je, 
így újoncként az előkelő hatodik helyen 
állomásozik a megyei premier ligában 
öt játéknapot követően. Csák Zsoltékat 
évek óta állandóság jellemzi, így néhány 
kivételtől eltekintve a megye II-ben már 
bizonyított játékosállománnyal veszik az 
akadályokat. A tavalyi NB III-as csapatból 
végleg odaigazolt Kincses–Barabás duó, va-
lamint a DAsE-ból átnyargalt Blága mellett 
néhány DEAC I-ből lejátszó fiatal színesíti 
egyetemista csapatunk összetételét. Hogy 
mire lesz képes frissen feljutott alakulatunk 

a megyei foci krémje ellen, az az előttünk 
álló hónapokban kiderül.

Mondhatni szokásához hűen, kissé be-
ragadt a rajtnál Dér István DAsE-ja, egy 
Derecske elleni döntetlen mellett négy 
vereséget tud felmutatni, igaz, szinte egy-
től-egyig bajnokesélyesek ellen. A Berety-
tyóújfalu, sárrétudvari, Hajdúböszörmény 
hármas akár a dobogón is elhelyezkedhet 
majd a végelszámolásnál, így ellenük bocsá-
natos bűnnek tekinthető a kudarc, ám fájó 
lehet Molnár Bálinték számára az egyetemi 
derbin elszenvedett 4-1-es vereség, amit a 
lapzártánkat megelőző utolsó játéknapon 
könyvelhettek el. Bizakodásra adhat okot 
fiataljaink számára, hogy a Nyíradony elleni 
összecsapást követően jönnek a közép- 
és alsóházi csapatok elleni „hatpontos” 
ütközetek, amelyekre ha összeérik a gárda, 
akár a középmezőny elejéig is felkapasz-
kodhat kis szerencsével. 

Egy veszprémi 6-2-es vereséggel indított 
az Elek Gergő által trenírozott DEAC-os 
futsallegénység, amely alig néhány posz-
ton változott a júniusi, egyébként szintén 
Veszprém elleni szezonzáróhoz képest. 
FaragóÁdám, sándor Bence és szabó Péter 
immáron nem erősíti a 2017/18 idényben 
hatodik helyen záró csapatunkat, csatlako-

zott a kerethez azonban Faragó Lajos, rigó 
Attila és rácz Zsolt.

Meglehetősen fiatal együttesünk az 
aranyérem legfőbb várományosát, a válo-
gatott játékosokkal teletűzdelt Mezei Vill 
FC Berettyóújfalut látta vendégül a má-
sodik fordulóban, és sajnos nem sikerült 
borítania a papírformát, ugyanis a megyei 
rivális 0-7-re diadalmaskodni tudott a 
DEsoK csarnokban. A két élcsapattal való 
találkozást követően egyelőre szerzett pont 
nélkül áll az Elek-osztag, ám a „hatpontos” 
meccsek még csak ezután következnek.

Csapataink soron következő hazai mérkőzései:
NB III.: DEAC –Jászberényi FC, szeptember 30., 15:30

Megye I.: DEAC II. – sárrétudvari KsE, október 6., 14:00
Megye I.: DAsE – Hajdúsámsoni T.T.I.sZ.E., szeptember 30, 15:00 (Agrárpálya)

Futsal NB I.: DEAC – rubeola FC Csömör, október 5., 18:30
Kovács Miklós
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Minden tavaszi fordulót sikerrel zárt a DEAC, így veretlenül 
vezeti a II. osztályú csapatbajnokság keleti csoportját. A 
tavaszi-őszi lebonyolítású bajnokság fél távnál tart, de a 
DEAC előnye megnyugtatónak tűnik, mivel minden köz-
vetlen riválissal szemben idegenben diadalmaskodtak.

Az elmúlt évek statisztikáit böngészve kiderül, hogy bár kétszer is 
(2015, 2016) megnyerték csoportjukat a férfi teniszezők, az utóbbi 
évtizedben egyetlen alkalommal sem sikerült az élről várni az őszi 
fordulókat. ráadásul tavaly „csak” a dobogó legalsó fokán zárta 
az évet a csapat és bár szépen csillog a bronzérem is, kimondva-
kimondatlanul mindenki kicsit csalódásnak élte meg az eredményt. 

A téli időszakban a játékoskeret érdemileg nem változott, újonnan 
igazolt játékos nem érkezett, de az előző évi gyengébb teljesítmény 
után bizonyítási vággyal telve vágott neki a csapat a 2018-as sze-
zonnak. Voltak szorosabb (két 5/4-es siker) és egyoldalúbb (9/0) 
összecsapások egyaránt, de az öt tavaszi forduló mindegyikén 
győztesen hagyhatták el a pályát a debreceniek. 

A győzelmekhez nagyban hozzájárult, hogy a csapat magja gya-
korlatilag minden meccsen játszani tudott, és komolyabb sérülések 
nem hátráltatták a teniszezőket. Emellett csapatszinten a párosban 
aratott győzelmek nagyobb arányát lehet megemlíteni (11/15).

A játékosok teljesítménye közül Léka Pétert kell elsőként kiemelni, 

100%-os teljesítménnyel
a csoport élén a férfi teniszezők

aki mind a tíz mérkőzését (öt egyéni és öt páros) megnyerte tavasz-
szal. Péter a tavalyi évben ritkán tudott a csapat rendelkezésére állni, 
és mindössze egy győzelmet aratott, idén viszont még nem talált 
legyőzőre. rajta kívül 7-7 győzelemmel járult hozzáa csapat sikeré-
hez szentkirályi Péter (öt egyéni, két páros) és 
Nyíri Tamás (három egyéni, négy páros). To-
vábbá fontos győzelmeket aratott Bellér Gábor 
(három egyéni, két páros), szilágyi Bence (egy 
egyéni, négy páros), Matkó Zoltán (két egyéni, 
két páros), Vinnai Gyula (két egyéni, két páros) 
és Milbik Kálmán (egy páros). 

A csapat tavaszi eredménylistája minden-
képp megsüvegelendő, de érdemes higgadtan 
kezelni a sikereket, hiszen a bajnokság fele még 
hátra van. ráadásul az alapszakasz esetleges 
megnyerése esetén még a rájátszási rangadót 
is sikerrel kellene megvívni a magasabb osz-
tályba lépéshez. Egyelőre azonban a kijelölt 
úton halad a csapat, és versenyben (sőt pole-
pozícióban) van a feljutásért.

A tavaszi eredmények: Co-oP star sE (Jászberény)-DEAC 0/9, 
Jászapáti-DEAC 3/6, Ábris Pro open(Budapest)-DEAC 4/5, DEAC-
Építők TK (Budapest) 7/2, Fehérgyarmat-DEAC 4/5
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Második élvonalbeli szezonját kezdi ősszel a DEAC férfi 
kosárlabdacsapata. Az együttes nagy változáson ment át 
az előző idény óta, a csapat csaknem fele kicserélődött. A 
megfiatalodott gárda ennek az évnek is nagy lendülettel 
és komoly tervekkel vág neki. A felkészülési időszakról, a 
csapat átalakulásáról és az elvárásokról kérdeztük Beré-
nyi Sándor vezetőedzőt. 

– A felkészülést augusztus 13-án kezdtük el, akkor még légió-
sok nélkül, ők egy héttel később csatlakoztak hozzánk – kezdte 
beszámolóját a tréner. – A csapat új összetétele nem jelentett 
különösebb nehézséget a felkészülésben, egyébként is sok új 
dolgot tervezünk a tavalyi évhez képest – mondta Berényi, aki 
arról is beszélt, hogy mennyire lehetett számítani az átalakulásra. 
– Benne volt a pakliban, hogy kicserélődünk. Egyrészt szeretnénk 
előrelépni, ehhez mindenképpen szükség 
volt változásokra, de a légiósok esetében 
sosem lehet tudni, hogy kit tudunk megtar-
tani. Az off-season egyik legsarkalatosabb 
pontja és legfontosabb feladata mindig a 
légióskeresés, úgyhogy a kollégák és az 
én nyaram is ezzel telt. rengeteg játékost 
néztünk meg, mérkőzéseket és scouting 
oldalakat böngésztünk. Az, hogy mennyire 
végeztünk e téren jó munkát, majd élesben, 
a mérkőzéseken derül ki.

Sokat vár a fiataloktól 
Berényi sándor nem titkolta, hogy a 

klub elvárása egyértelműen az volt, hogy 
erősödjön a csapat, ami úgy tűnik, sikerült, 
legalábbis a mostani játékoskeretből erre 
lehet számítani. 

– Eleve több légióssal vágunk neki a 
mostani szezonnak, mint a tavalyinak. 
Nagyon remélem, hogy azok a fiataljaink, 
akik tavaly az első szezonjukat kezdték és 
meghatározó szerepet játszottak, fejlődtek, és még többet hozzá 
tudnak tenni a teljesítményünkhöz – folytatta a vezetőedző, aki 
arról is beszámolt, hogy mit vár a fiúktól a szezont megelőző 
felkészülési mérkőzéseken. – Ezektől a meccsektől csak annyit 
várunk, hogy amit gyakorlunk, azt viszontlássuk. Természetesen 
szeretnénk nyerni, mert az mindig jó, de nem ez a legfontosabb. 
Úgy érzem, sikerült jól összerakni a felkészülési programot, 
játszunk nagyon erős, illetve kisebb csapatokkal is. Meglátjuk, 
hogyan haladunk, mert az utolsó egy-két héten tudunk majd 
komplett csapattal felállni, éppen ezért az utolsó mérkőzésektől 
várjuk azt, hogy összeálljon a kép – mondta a szakember, aki a 
szezonbeli tervekbe is beavatott minket. – szeretném, ha közép-
házas rájátszásra esélyes csapatunk lenne, azt gondolom, ehhez 
megfelelő a játékosállomány. A Velkey–Bognár–Kósa triótól, akik 
tavaly komolyabb szerepet kaptak, fejlődést várok, hogy még meg-
határozóbbak lehessenek. sokat várok omenakától, aki most már 
magyarnak számít, és természetesen az új magyar igazolásunktól, 

Polyák Lászlótól is. Nyilván az öt 
légióst azért igazoltuk, hogy megha-
tározó játékosok legyenek. Emellett 
pedig nagyon remélem, hogy vala-
melyik fiatal, aki akár most kezdi az 
egyetemet, idén a teljesítményével 
felhívja magára a figyelmet.

Távozott a kapitány 
Molnár András, a DEAC harminc-

öt éves csapatkapitánya a nyáron 
jelentette be visszavonulását. Ez a 
csapatot több szempontból is érin-
tette, hiszen Bandi nemcsak a pályán, 
hanem azon kívül is fontos eleme volt 
a csapatnak. 

– A korából adódóan felvetődött a 
visszavonulás lehetősége, és bennünk 
is felmerült, hogy elgondolkozik ezen 
– fogalmazott a csapatkapitány visz-
szavonulásával kapcsolatban Berényi. 
– szerettük volna, hogy maradjon, 

nagy űrt hagyott maga után, hiszen a mostani keretben nincs 
rutinos magyar, és egyelőre még kérdéses, hogy ki fogja betölteni 
a szerepét. Próbáltuk rábeszélni, hogy még ez az egy év belefér. 
Tavaly is, amikor a B csoportból feljutottunk, felmerült benne, 
hogy abbahagyja, de marasztaltuk. Ő is az A-csoportban szerette 
volna befejezni a játékos karrierjét, így azt gondolom, kerek szá-
mára a történet. Mindenesetre ez egy olyan helyzet, amikor a stáb 
tagjai megvárják, hogy a játékosok hogyan reagálják le ezt, és ki 
lép elő a csapatkapitányi posztra. szeretnénk, ha ezt a csapattagok 
maguk között döntenék el.

Erősebb bajnokságban kell helytállniuk 
A vezetőedző figyelemmel követte, hogy a többi csapat miként 

igazolt, és úgy látja, hogy erősebb lesz ez a szezon, mint a tavalyi, 
annak ellenére is, hogy a magyar férfi válogatott két játékosa – Perl 
Zoltán és Kellner Ákos – külföldre igazolt. A színvonal-emelke-
dést szerinte várhatóan az hozhatja, hogy idén összességében 

Megerősödött kerettel szeretnének
bizonyítani
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Kispályás fociban és tollaslabdában is a Debreceni Egye-
tem hallgatói szerezték meg az első helyezést júliusban a 
Campus Fesztivál sporteseményén. 

Debreceni sikert hoztak a Campus sportfesztivál idei új sport-
ágának, a tollaslabdának a versenyei: a nőknél Fekésházi Mirjam, 
a férfiaknál pedig László Leon Márkó volt a legjobb, mindketten 
egyetemünk hallgatói. A férfiaknál nemcsak az arany-, hanem az 
ezüst- és a bronzérmet is a debreceni intézmény diákjai szerezték 
meg. Kispályás fociban a szintén debreceni hallgatókból álló szá-
guldó C Vitaminok csapata nyert.

– sikeresen zárult a rendezvény. Az előző évekhez hasonlóan 
színvonalas meccseket láthattak az érdeklődők, nagyon jó volt a 
hangulat, az esti programokban pedig sokat fejlődött a fesztivál, 
nagyon népszerűek voltak a darts, a sör curling, és a teqball verse-
nyek is, melyek elsődleges célja a közösségépítés volt – hangsúlyozta 
Dékán Tamás főszervező.

A versenyekre 25 magyar és 17 külföldi intézményből érkeztek 
hallgatók. Jávor András rektori főtanácsadó elmondta, hogy jövőre 
még több hazai és határon túli intézményből szeretnének hallgató-
kat csábítani a debreceni sportrendezvényre.

– Évről évre egyre több hallgató sportol a Campus sportfesztivá-
lon az egyetem sportlétesítményeiben, ami nagy öröm számunkra, 
hiszen mutatja a DE és a Campus Fesztivál népszerűségét. A sport-
fesztivál egyben jó alkalom arra, hogy szervezőként készüljünk a 
2024-es Európai Egyetemi Játékokra, amelyet a Miskolci Egye-
temmel közösen rendezünk – mondta el a Bács Zoltán kancellár.

Eredmények:
Női tollaslabda: I.: Fekésházi Mirjam (DE), II.: szabó Bianka (Ka-

posvári Egyetem), III.: Bodnár Kinga (II. rákóczi Ferenc Egyetem), 
Demeter Zsuzsanna (DE)

Férfi tollaslabda: I.: László Leon Márkó, II.: Pham Van Vinh, 
III.: Nemes Bence (mind hárman DE), Gellért Márton (Corvinus)

strandröplabda: I.: Nyíregyházi Egyetem, II.: Multi Kulti, III.: 
szűz Kezek 2.0 csapata 

Női kosárlabda: I.: Corvinus, II.: DEAC (szabó réka, Új Eszter 
Dorottya, Jávor Petra, Papp Alexandra), III.: rózsaszín unicornisok 

Férfi kosárlabda: I.: Andorra, II.: Ingyen Bérlet 2., III.: MindZsó 
KK 

Kispályás foci: I.: száguldó C Vitaminok, II.: Eszterházy Károly 
Egyetem, III.: LK Bulls, IV.: sinter FC

Sajtóiroda

Campus Sportfesztivál

több idegenlégiós játszik majd az 
A-csoportos bajnokságban. 

– Míg a magyar játékosmozgás 
egyértelmű, addig az olyan légi-
ósokról, akik korábban nem ját-
szottak Magyarországon, nagyon 
nehéz megmondani, hogy mire 
lehetnek képesek. Ez ránk is igaz, 
hiszen három játékosunk teljesen 
új a bajnokságunkban. remélem, 
hogy mi erősödtünk a legjobban, 
de a Paks is erősített, a Kecskemét 
is egyel több idegenlégióssal 
szerepel majd. Pécsen nagyon 
nagy tervek vannak, jubileumi 
évhez közelednek, úgyhogy ők is 
a felsőházat célozzák meg. Várha-
tóan nagy lesz a tömörülés, sokan 
akarnak előrelépni a tavalyi évhez 
képest – vetítette előre a bajnok-
ság képét a szakember, aki biza-
kodó a saját teljesítményükkel 
kapcsolatban. – Biztos, hogy sok 
tapasztalatot szereztünk a tavalyi 
évben, a bizonyítási vágy most is ugyanúgy bennünk van. Hogy 
mennyivel lesz másabb ebben a szezonban a megítélésünk, az majd 
kiderül. Mi is kíváncsian várjuk. Az újonc státusz gyakorlatilag 

elmúlt, annak minden izgalmával, előnyével és hátrányával, most 
ez egy másik kávéház, mi is máshogy készülünk és kíváncsiak 
vagyunk, hogyan fog elsülni.                                             Vona Lilla
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